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Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Szanowni Państwo, minęła godzina 16:00, możemy rozpocząć posiedzenie Komisji Gospodark i 

Przestrzennej i Infrastruktury, witam Państwa serdecznie, oczywiście online. Wiemy dlaczego. Chociaż 
zapewne ja bynajmniej, nie wiem jak Państwo, tęsknię za normalnym spotkaniem, to jednak jest to 
troszkę inaczej, ale póki co musimy w ten sposób, tak prowadzić naszą komisję.  Witam wszystkich 

Państwa, witam Panią Zastępcę Prezydenta Panią Hannę Skoczylas, Pana Zastępcę Prezydenta Igora 
Śmietańskiego. Witam Naczelników. Nie wiem, kierowników jednostek, wszystkich obecnych gości, 
którzy przy naszych uchwałach, przy tematach będą tutaj się ewentualnie wypowiadać. Witam Państwa 

Radnych. Po tym, jak widzę, ile Państwa jest zalogowanych, to stwierdzam, że mamy kworum i możemy 
podejmować prawomocne, że tak powiem opinie do uchwał.  No i witam jeszcze oczywiście Panią naszą 
ekspert, Panią Ewę Stachurę-Pordzik, no i myślę, że już chyba wszystkich przywitałem, tak  że 

zaczynamy. W punkcie drugim mamy porządek obrad. Szanowni Państwo dostali go oczywiście drogą 
elektroniczną. W punkcie trzecim mamy przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji z dnia 22 marca 2021 
roku. Do tej pory nie wpłynęły żadne uwagi do protokołu, czy w tej chwili ktoś z Państwa chciałby wnieść 

jakieś uwagi? Jeżeli nie, to uznaję ten protokół za przyjęty.  Tak i też, a przepraszam mały mój błąd, za 
szybko chciałem. W porządku obrad, Szanowni Państwo, mamy punkt 14a dodatkowy. Chodzi o 
uchwałę, którą dostali Państwo też na maila w sprawie pozbawienia części drogi gminnej 

dotychczasowej kategorii oraz wyłączenia tej części drogi z użytkowania.  Jest to dodatkowa uchwała,  
która wpłynęła później niż dostali Państwo materiały, tak że czy są jakieś uwagi do tego porządku, do 
tego punktu drugiego? Jeżeli uwag nie ma, to uznaję, że ten porządek rzeczywiście jest w takiej postaci 

przyjęty. W punkcie czwartym, mamy stan zieleni miejskiej, ocena, sprawozdanie z podjętych działań. 
Jest to punkt który mieliśmy w planie pracy. Mamy Panią Dyrektor Agnieszkę Lyszczok. Mieliśmy, mamy 
obszerne, że tak powiem materiały do tego. Trzeba było się wgłębić i poczytać, no rzeczywiście zdjęć 

było dużo faktycznie widać, że się coś dzieje, że jest fajnie, tak że myślę, że tutaj nie wiem referować 
tego nie trzeba, po co, bo to naprawdę było dużo tego. Bardziej bym otworzył dyskusję, jeżeli będą 
jakieś pytania, to Pani Dyrektor będzie odpowiadać.  Tak że otwieram dyskusję. Jesteśmy w punkcie 

czwartym. 
 
Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Grzegorz Kołodziejczyk. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

Proszę, Pan Radny Grzegorz Kołodziejczyk.  
 
Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

No, ja muszę powiedzieć tak, że byłem świadkiem takiej rozmowy kilka lat temu, kiedy mówiło się o 
Tychach, jako o takim mieście no, które nie wygląda zbyt ładnie z różnych względów.  Padały tam różne 
argumenty. No i widzę, że to, co się stało już, bo to od paru lat trwa, miasto jest po prostu, można 

powiedzieć, nie powiem piękne, bo trudno tutaj żeby tak od razu, ale jest bardzo ładne. Jest bardzo 
dużo nasadzeń. To jest praca no kilku la,t to trzeba i dostrzegać i doceniać, a ja to dostrzegam teraz w 
inny sposób, ponieważ przesiadłem się trochę na takie pojazdy elektryczne. Nawet nie jest to rower,  

gdzie jest potrzebny wysiłek i człowiek nie zauważa tego.  Jadę sobie, stoję sobie na segwayu, jadę i 
czuję się jak w parku botanicznym, to jest naprawdę piękne.  Mamy dużo tych nowych dróg rowerowych,  
które się teraz też pojawiają. Natomiast tutaj ja zawsze krytykowałem pewne rzeczy i krytykuję nadal 

jak coś jest nie tak, to o tym mówię i pewnie i tak będzie na najbliższej sesji, że będę o tym mówił.  
Natomiast oddaj Bogu co boskie, cesarzowi co cesarskie. Ta Pani zrobiła tutaj, pod jej kierunkiem wielu 
pracowników zrobiło bardzo dobrą robotę i tak jak Pan Przewodniczący powiedział, no miasto po prostu 

wypiękniało. No i szacunek dla, dla ludzi, którzy mają ten pomysł, bo jest to zrobione, ja się na tym na 
tyle nie znam, ale znam kogoś, kto się bardzo na tym zna. I powiedział mi, że to jest robione jakoś 
metodycznie z głową, tam mi tłumaczono z tymi cebulkami, że tu takie, że tu takie, że to w taki sposób, 

a nie w inny. Ja to oczywiście kupuję, bo to było z sensem wytłumaczone. No i bardzo się cieszę, że 
miasto wygląda ładnie. A dlaczego o tym mówię? Dlatego, bo gdzieś tam na facebooku przeczytałem 
takie zdanie, że jest tyle więcej, tyle różnych potrzeb, a my robimy taką rzecz.  Proszę Państwa, ja 

powiem tak. Ne będę tego komentował. Powiem tylko, że była taka sytuacja, kiedy była II Wojna 
Światowa i były naloty na Londyn. I był taki Pan nazywał się Churchill, był wtedy premierem i przeglądał 
budżet i powiedział tak, ja tu nie widzę wydatków na kulturę.  Czyli waliły się wtedy bomby na Londyn, a 

ten człowiek bardzo pragmatyczny pamiętał o czymś, co też jest istotne i dlatego taką anegdotą 
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chciałem zakończyć swoje wystąpienie. Dziękuję bardzo i gratuluję Pani Naczelnik, czy Pani Dyrektor,  

że no umiała tak tym pokierować, aczkolwiek jeżeli chodzi o drogi rowerowe, tak jak mówię, jeżdżę na 
takich urządzeniach, że teraz dużo rzeczy mi zaczyna przeszkadzać , to są oczywiście ogromne nakłady 
finansowe, ale do tego też powoli na pewno dojdziemy.  Dziękuję bardzo. 

 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Dziękuję. Ktoś chce jeszcze zabrać głos w tym temacie?  

 
Radny Dariusz Wencpel 
Ja, ja chciałem. 

 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Pan Radny Dariusz Wencepel. 

 
Radny Dariusz Wencpel 
Pani Kierownik, ja mam pytanie odnośnie drzew, bo na niektórych drzewach, przed drzewami są takie 

tabliczki ostrzegawcze. Na przykład na Kościelnej przy Szkole Podstawowej nr 1 są takie tabliczki przy 
tych drzewach i zauważyłem, że tam jemioła rośnie na nich.  Nie wiem, czy one są do końca zdrowe, ale 
w tamtą poprzednią środę 14, jak były takie opady deszczu marznącego, to się tam gałęzie łamały i na 

chodnik, na drogę, na samochody spadały i czy te drzewa są w pełni zdrowe? Czy tam należy coś 
przyciąć, czy coś zrobić, żeby kogoś nie przygniotły te gałęzie?  
 

Dyrektor Tyskiego zakładu Usług Komunalnych Agnieszka Lyszczok 
Panie Radny, jeżeli mówi Pan o tych żółtych karteczkach, które były w zeszłym roku dawane na 
drzewach.  

 
Radny Dariusz Wencpel 
Tabliczki takie. 

 
Dyrektor Tyskiego zakładu Usług Komunalnych Agnieszka Lyszczok 
Tam było, bo są 2. Teraz mamy dwa rodzaje, mamy karteczki, drzewo osłabione i mamy tak zwane arbo 

tagi, czyli takie tabliczki. 
 
Radny Dariusz Wencpel 

Tabliczki, takie metalowe wbite do ziemi. 
 
Dyrektor Tyskiego zakładu Usług Komunalnych Agnieszka Lyszczok 

No to jest drzewo, które już zostało skontrolowane i zostało przekazane do pielęgnacji, więc w 
najbliższym czasie odbędzie się właśnie pielęgnacja.  Arbo tagi służą do tego, że my oznakowujemy 
drzewa, na których już byliśmy, wprowadzamy te dane do systemu no i rozpisujemy pielęgnację do 

końca roku tych drzew. Jeżeli jest inny kolor, to wówczas też wiemy, że drzewo jest przeznaczone do 
wycinki, ale tam, gdzie jest zwykła ta blaszka, to jest po prostu do pielęgnacji.  
 

Radny Dariusz Wencpel 
Taka czarno-żółta, taka choćby ostrzegawcza. 
 

Dyrektor Tyskiego zakładu Usług Komunalnych Agnieszka Lyszczok 
Tak tak, tak, ale to już drzewo przez nas weryfikowane przekazane do pielęgnacji przez dendrologa.  
 

Radny Dariusz Wencpel 
Dziękuję. 
 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 
Dziękuję, Pan Radny Rafał Żelazny chyba się jeszcze zgłaszał tak? 
 

Radny Rafał Żelazny 
Tak, dziękuję bardzo Panie Przewodniczący, nie wiem czy jestem słyszalny, bo miałem jakieś problem.  
 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Oczywiście. 
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Radny Rafał Żelazny 
Dziękuję bardzo. 
 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 
Bardzo dobrze Panie Rafale. 
 

Radny Rafał Żelazny 
Dziękuję. Ja oczywiście dołączam się do słów tutaj kolegi Radnego Grzegorza.  Chciałbym, korzystając 
z okazji zapytać Panią Dyrektor o taką rzecz. Podczas prac tutaj przy Sikorskiego, przy ścieżce 

rowerowej, no te prace tam trwały, to był listopad, grudzień. Wiadomo chyba też firma wykonująca 
ścieżkę rowerową, drogę rowerową spieszyła się wiadomo z wykonaniem prac.  No i cóż, wykonawca 
tam skorzystał do składowania kamieni, piasku i innych materiałów. Taki obszar terenu zielonego u 

zbiegu Sikorskiego, Zbożowej. Oczywiście on po wykonaniu prac, starał się to jakoś usunąć ten nadmiar 
materiału, częściowo teren wyrównał. Natomiast no dalej ta rabata tam jest, mówiąc krótko, zniszczona. 
Mówię o tym projekcie realizowanym także z budżetu partycypacyjnego, czyli ekologiczny ekran.  No i 

moje pytanie jest następujące, czy Tyski Zakład Usług Komunalnych mógłby tutaj jakoś pomóc, żeby 
żeby ta rabata wróciła do stanu sprzed inwestycji? Nadmienię tylko kończąc już, że teraz trwa druga 
inwestycja dosyć duża, czyli budowa skrzyżowania Sikorskiego, Zbożowa Żółkiewskiego i obawiam się, 

że wykonawca, no oczywiście nie da się wybudować skrzyżowania bez ingerencji także  w zieleń, która 
która towarzyszy ulicy Sikorskiego, więc po prostu prosiłbym o to, żeby, żeby mieć tutaj ten teren gdzieś 
tam w monitoringu. Dziękuję bardzo. 

 
Dyrektor Tyskiego zakładu Usług Komunalnych Agnieszka Lyszczok 
Panie Radny, nasi pracownicy 2 tygodnie temu, jakby weszli w ten właśnie teren, dokonując tam 

dodatkowych jeszcze nasadzeń w ramach też też jeszcze tego ekranu.  No i zauważyli te rabaty, więc 
my jesteśmy w trakcie ustalania roślin.  Powybieramy po prostu te kamienie, które tam zostały.  
Poprawimy tą rabatę, tak że mamy to zaplanowane zaraz po majówce ten tydzień.  Tak są wytyczone 

prace. Tak że rabata wróci do swojego wyglądu. 
 
Radny Rafał Żelazny 

Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  

Dziękuję. Więcej… 
 
Radna Edyta Danielczyk 

Ja jeszcze mam prośbę, znaczy prośbę, pytanie takie, jeżeli można.  
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  

Proszę, Pani Radna Edyta Danielczyk. Jesteśmy w punkcie czwartym. 
 
Radna Edyta Danielczyk 

Tak. Ja chciałam prosić z racji tego, że wiele drzew, które przynajmniej w naszej dzielnicy tak, które 
zostały nasadzone dużo, znaczy może wiele lat temu tak, jeszcze po prostu zostało z jakiegoś tam 
powodu albo wyciętych, albo po prostu się wywróciły tak.  I teraz mamy taką sytuację, że tych nowych 

drzewek, które Państwo sadzili oczywiście przy łączniku no jest kilkanaście i bardzo za to dziękuję, ale 
chciałabym prosić, żeby tych drzew było jednak więcej nie tylko właśnie przy łączniku.  W ogóle te 
wszystkie puste miejsca, które no właśnie powiedzmy teraz  może są łatwe do wykoszenia, ale wydaje 

mi się, że drzewa mają o wiele większą wartość, niż trawa więc gdybym mogła prosić o to, żeby Państwo 
też przejrzeli tak nasze dzielnice, jeżeli to jest możliwe, obsadzili je drzewkami, żeby po prostu cieszyły 
ludzi przez kolejne dziesiątki lat. Dziękuję. 

 
Dyrektor Tyskiego zakładu Usług Komunalnych Agnieszka Lyszczok 
Pani Radna, my mamy przegląd Państwa drzewostanu poczynając od ulicy Oświęcimskiej zaplanowane 

na początek czerwca i będziemy go kończyć pod koniec s ierpnia, więc na pewno, jeżeli skierowane 
będą drzewa do wycinki, to automatycznie pojawią się też nowe, ale zrobimy też taki bilans na Państwa 
dzielnicach, na Państwa dzielnicy takiego terenu, co ewentualnie można nasadzić tak, żeby to 

gatunkowo było spójne oczywiście z tym, co się do tej pory tam znajduje.  
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Radna Edyta Danielczyk 

Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Więcej zgłoszeń nie widzę.  Dziękuję za informację. Przechodzimy do punktu piątego. W punkcie piątym 
mamy temat dotyczący, informacja dotycząca spraw prowadzonych w trybie artykułu 73 ustawy z dnia 
13 października 1998 roku przepisy wprowadzające ustawę reformującą administrację publiczną.  

Dostaliśmy tutaj informację, proszę czy ktoś chciał zabrać głos w tym temacie? 
 
Radny Józef Twardzik 

Ja. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  

Proszę Pan Radny Twardzik. 
 
Radny Józef Twardzik 

30 kwietnia 2020 roku na Komisji Gospodarki Przestrzennej i Infrastruktury zadałem pytanie  o 
odszkodowanie dla byłych właścicieli działek, zajętych pod drogę publiczną na ulicy Grabowej.  
Dostałem odpowiedź. Odpowiedź wpłynęła na ręce Przewodniczącego Komisji, Pana Sławomira 

Sobocińskiego. Zgodnie z artykułem 73 tej ustawy odszkodowanie przysługuje na wniosek właścicieli 
nieruchomości złożonych w terminie 01.01.2001 do 31.12.2005. Po tym terminie roszczenie o 
odszkodowanie wygasa. Ponieważ Konstytucja Rzeczypospolitej chroni prawo własności do 

nieruchomości, jak również w oparciu o tą odpowiedź Pani Naczelnik Szymkowskiej zwróciłem się do 
Pani Wice, Pani Senator, Wicemarszałek Senatu Gabrieli Morawskiej- Staneckiej. Pani Senator, czy 
Pani Wicemarszałek Senatu przesłała na moje ręce wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego z dnia 

8 maja 2014 roku w sprawie nabycia prawa własności części nieruchomości.  Dotyczyło to Warszawy. 
Jest obszerne wyjaśnienie tego wyroku. Obszerne wyjaśnienie tego wyroku. Ponieważ Państwo Radni,  
członkowie Komisji tego wyroku nie otrzymali, w związku z tym ja proponuję, aby ten temat dokładnie w 

oparciu o decyzję Naczelnego Sądu Administracyjnego omawiany był w miesiącu następnym, czyli w 
miesiącu maju. Ale składam również wniosek i proszę, żeby Pan Prezydent Igor Śmietański, Pani 
Naczelnik Szymkowska zastanowiły się nad tym i przygotowały odpowiedź na te wnioski.  A wnioski są 

następujące. Komisja wnioskuje do Prezydenta Miasta o przedstawienie informacji, czy nieruchomośc i 
osób fizycznych i prawnych, które zostały nabyte decyzją Wojewody Śląskiego na rzecz Skarbu 
Państwa, zostały nabyte za odszkodowaniem dla byłych właścicieli również nabytych po 1 grudnia 2005 

roku. I drugi wniosek. Komisja wnioskuje o rozpatrzenie spraw, dotyczących nabycia przez Wojewodę 
Śląskiego na rzecz Skarbu Państwa nieruchomości właścicieli, którzy nie złożyli wniosku o 
odszkodowanie w terminie do 31 grudnia 2005 roku, a odszkodowanie może być dokonane przez 

wcześniej wydaną opinię deklaratoryjną. Takie dwa wnioski składam. Prosiłbym, żeby pani Naczelnik  
Szymkowska i Pan prezydent i Igor Śmietański do tych wniosków się przygotowali.  Jak również państwa 
radnych, żeby państwo radni zapoznali się z decyzją z wyrokiem.  To nie jest decyzja, tylko wyrokiem 

Naczelnego Sądu Administracyjnego. Jest to szeroki temat, który mogę tutaj referować, ponieważ wyrok 
mam przed sobą, ale państwo, państwo tego wyroku nie macie. Tak że uważam, że lepiej by było. W 
przyszłym miesiącu ten temat, temat omówić. Jeżeli chodzi o panią… 

 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Jeszcze pan mówi, tak? 

 
Radny Józef Twardzik 
Tak. Jeżeli chodzi o panią Wicemarszałek Senatu.  Złożyłem gorące podziękowanie, ponieważ my 

państwo radni, złożyliśmy ślubowanie godnie i uczciwie działać na rzecz miasta i jego mieszkańców.  
Nie może być sytuacja taka że nieruchomości nabyte są decyzją wojewody.  A właściciel nieruchomośc i 
o tym nie wie. I składa wniosek, bo właśnie był również wniosek mieszkańca ulicy Grabowej, który 

wcześniej był pani Naczelnik Szymkowskiej i taką samą odpowiedź otrzymał. Nie złożył pan wniosku do 
31 grudnia 2005, wobec tego odszkodowanie się panu nie należy.  Sprawa musi być wyjaśniona. Nie 
może być tak, że nieruchomości są nabywane na rzecz skarbu państwa bez odszkodowania.  Dziękuję.  

 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Dziękuję, panie Józefie. 

 
 

http://bip.umtychy.pl/index.php?action=PobierzPlik&id=490417

Data wygenerowania dokumentu: 2024-04-24 12:16:05



Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Ja w  tej sprawie mogę jedno zdanie zapytać? 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Momencik, sekundkę, już, już panie Grzegorzu, jako chciałem sprostować jedną rzecz.  Każdy z radnych 
w odpowiedzi, bo jak pan zobaczył w materiałach jest mail z Biura Senatorskiego i tam jest link do 
pełnego orzeczenia… 

 
Radny Grzegorz Kołodziejczyk 
Właśnie. 

 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
…czyli do tego, którym pan mówi panie radny, czyli każdy z nas mógł się z tym zapoznać i mógł 

przeczytać tym ten cały tekst tego orzeczenia. Tak, że to tylko taka mała poprawka. Proszę pan Radny 
Grzegorz Kołodziejczyk. 
 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 
No właśnie, chciałem do tego nawiązać, że wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego w jakiejkolwiek 
sprawie oczywiście ma znaczenie wiodące. Natomiast w danej sprawie podejmuje się go, biorąc pod 

uwagę pewne przesłanki. Ja nie Jestem prawnikiem, nie będę tutaj na ten temat dyskutował, ale do 
końca tak to też panie Józefie nie jest. Bo po prostu przed sądem, jak to się mówi,  no sąd pewnie 
wysyła jakieś dokumenty, wysyłają różni ludzie, różne dokumenty. Ludzie rzeczy nie odbierają, nie 

czekają nie czytają dokumentów, nie występują, a potem mają pretensję i musiałoby to być chyba 
bardzo dokładnie udokumentowane, że ta osoba nie została skutecznie powiadomiona i dopiero wtedy 
może starać się chyba o odszkodowanie. Dlatego nie do końca to tak też wygląda, że pan przeczytał z 

NSA, bo to do tego wyroku wszyscy mieli dostęp nie tylko pani senator, bo to jest prosta sprawa.  Wpisuje 
się temat i takie wyroki wyskakują. Dlatego, dlatego no dobrze by było, żeby się tutaj wypowiedział 
najpierw Wydział Prawny, żeby się wypowiedział pan prezydent.  No a potem my możemy mieć taki, bo 

pan to mówi w takim tonie jakby tutaj wszyscy zawinili, że ktoś został bardzo pokrzywdzony, ale ja nie 
wierzę w to, żeby celowo ktoś kogoś tutaj krzywdził. Tak w tym tonie też nie jest fajnie i dobrze by było, 
ja bym się chętnie zapoznał właśnie z obsługi prawnej u nas jak to zostało, jak to jest zinterpretowane 

w tej sytuacji, bo tutaj moglibyśmy wtedy na ten temat dyskutować. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  

Dziękuję. 
 
Radny Józef Twradzik 

Ja jeszcze odpowiem panu. Ja nie użyłem słowa, że zostali skrzywdzeni.  Nieruchomości zostaje nabyte 
na rzecz skarbu państwa bez odszkodowania. Koniec, kropka, nic więcej zostały nabyte na rzecz skarbu 
państwa bez odszkodowania, dlatego że właściciele nieruchomości do trzydziestego pierwszego 

grudnia dwa tysiące piątego roku nie złożyli wniosku Należy dojść do tego… 
 
Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Jak nie złożyli, to im się nie należy. To jest taka sama sytuacja, jeżeli mogę ktoś nie naliczał mi dodatku 
do pensji przez dziesięć lat i wyszło to po dziesięciu latach, mogłem się starać i mogliśmy otrzymać 
tylko za ostatnie trzy, bo są jest prawo pracy, które jest znowu nadrzędne nad pewnymi innymi naszymi 

roszczeniami czy, czy słusznymi prawami. To nie jest takie proste i no bo tak, jak teraz Pan powiedział,  
no to znaczy, że jak nie zdążyli to się nie należy, jak nie złożyli to s ię nie należy.  
 

Radny Józef Twardzik 
No więc ja jeszcze Panu powiem, żeby bo Pan to czytał, ja Panu, ja to mam przed sobą. Właściciel 
nieruchomości powinien być powiadomiony o fakcie nabycia mocy prawa jej własności.   

 
Radny Grzegorz Kołodziejczyk 
To jest to, co powiedziałem Panie Józefie, czy został skutecznie… 

 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Proszę nie wchodzić sobie w słowo. 
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Radny Józef Twardzik 

Aby mogła skorzystać z ustawowego prawa  do uzyskania odszkodowania. Tymczasem działania 
organu, tu nie chodzi o Tychy, tylko tu konkretnie chodzi o Miasto Stołeczne Warszawa, tymczasem 
działania organu w sposób rażący naruszyły podstawowe zasady prowadzenia postępowania, koniec, 

kropka, tyle.  
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  

Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tym temacie? 
 
Radny Dariusz Wencpel 

Ja.  
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  

Proszę Pan Radny Wencpel. 
 
Radny Dariusz Wencpel 

Pani Naczelnik, ja mam takie pytanie, bo tutaj się znajdują różne ulice, ale nie ma na przykład ulicy 
Urbanowickiej wymienione, a tam przy przejeździe kolejowym na Urbanowicach jest chodnik i 
przystanek nawet komunikacyjny na terenie kolei, tam mieszkaniec  mi zgłosił problem ostatnio, że ma 

problem, już pisze z urzędem, wymienia pisma z urzędem i z koleją, bo ma działkę położoną przy 
Urbanowickiej i część chodnika istniejącego jest na działce kolejowej,  i jest to nieuregulowane prawnie,  
jest to działka kolejowa. 

 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska  
Czy ja mogę Panie Przewodniczący? 

 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 
Czekam, aż Pan Wencepel skończy, no proszę Pani Naczelnik. 

 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska  
Znaczy w tym wykazie ulicy Urbanowickiej nie ma, bo informacja miała dotyczyć spraw związanych z 

artykułem 73, więc tam gdzie toczą się postępowania, tam gdzie mamy już stwierdzone, że 
nieruchomość mogła być zajęta w trybie artykułu 73, natomiast to też nie zamyka drogi na przyszłość, 
ponieważ my stale dziś prowadzimy analizy, ewentualnie MZUiM, jeżeli będą się pojawiały kolejne 

lokalizacje, gdzie regulacja stanu prawnego będzie mogła nastąpić poprzez artykuł 73,  to taką regulację 
będziemy robić. To są sprawy, które mamy w chwili obecnej jakby aktualne.  
 

Radny Dariusz Wencpel 
Ja rozumiem, ale tam jest mieszkaniec, ma od iluś lat problem, żeby tam przeprowadzić przez tę drogę 
cokolwiek, miasto wie o tym, bo budowało drogę jakieś parę lat temu, chodnik na tym i nie budowało 

chodnika na swoim terenie, ani przystanku, tylko na terenie kolei państwowych, czyli miasto ma jak ąś 
umowę z kolejami? Czy po prostu tak to istnieje sobie, że kolej nie wie o tym, tylko mieszkaniec ma 
problem, miasto by to mogło przejąć ten pas drogowy i by było po problemie tych mieszkańców w tamtej 

okolicy, czy to jakieś inne artykuły są na to, żeby to przejąć od kolei. 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska  

Znaczy my jeszcze w innych trybach regulujemy sprawy drogowe w mieście, bo to nie tylko artykuł 73, 
czasami przyjmujemy w formie nieodpłatnej tereny albo je wykupujemy, natomiast to jest indywidualna 
sprawa, niezwiązana akurat z tym punktem posiedzenia, więc nie jestem,  znaczy nie odpowiem w chwili  

obecnej, ale to może ja się skontaktuję z Panem Radnym, żebyśmy sobie ustalili dokładnie lokalizację 
i wtedy powiem, czy tam się coś u nas dzieje, czy też nie, bo Urbanowska też jest długą ulicą i trudno 
mi teraz powiedzieć akurat coś więcej na temat tego konkretnego postępowania, wolałabym jutro, czy 

w środę na spokojnie. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  

Dziękuję. Zgłoszeń nie widzę, a jeszcze Pan Prezydent Igor Śmietański, proszę.  
 
Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Przestrzennej Igor Śmietański  

Dzień dobry Państwu, na pewno jeszcze jest artykuł 6 ustawy nowelizacyjnej, który też stanowi taką 
postawę do przejmowania nieruchomości Skarbu Państwa na rzecz samorządu terytorialnego pod 
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różne, związane z różnymi inwestycjami publicznymi, nie tylko drogowymi, to jest taki artykuł, z którego 

sam korzystałem w przeszłości wielokrotnie, a więc tych trybów jest kilka, jeśli  chodzi o komunalizację 
nieruchomości, które stały się z mocy prawa albo mogą stać się gminnymi. W przypadku artykułu 73 
problem polega na tym, że te wszystkie nieruchomości, o których dzisiaj mówimy, stały się 

nieruchomościami gminnymi z mocy prawa, nie z  mocy Wojewody Śląskiego, Prezydenta Miasta Tychy, 
czy też Starosty, jakim jest Prezydent Miasta na prawach powiatu, z mocy prawa . Decyzja Wojewody 
jest tylko decyzją deklaratoryjną, czyli potwierdzającą ten stan, że rzeczywiście ten kawałek chodnika 

drogi jest drogą gminną. I jeśli chodzi o tę kwestię indywidualną, o której tutaj poruszał Pan Radny Józef 
Twardzik, to myślę, że to sobie możemy w oparciu o stan faktyczny ustalić, jaka tam była sytuacja, bo 
nikt z nas, ani Pani Naczelnik, ani ja chyba dzisiaj nie jesteśmy w stanie odpowiedzieć na te pytania,  

ale myślę, że do następnej komisji przygotujemy odpowiedź.  
 
Radny Józef Twardzik 

Ale Panie Prezydencie, czy jeszcze są inne, czy jeszcze są inne drogi publiczne, gminne, które zajęte 
są na nieruchomościach osób fizycznych, proszę sprawdzić ulicę Piaskową, proszę sprawdzić ulicę 
Powstańców, proszę sprawdzić ulicę Powstańców.  

 
Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Przestrzennej Igor Śmietański   
Przejrzymy wszystkie nieruchomości, które będzie regulowane jeszcze w trybie artykułu 73.  

 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska  
My to przede wszystkim robimy sukcesywnie, więc takie nieruchomości, owszem mogą się zdarzyć . To, 

co wskazywałam w odpowiedzi na pismo, robimy to wspólnie z MZUiM-em w ramach tego, jak się 
analizuje poszczególne tereny i takie nieruchomości Panie Józefie jeszcze mogą się zdarzyć.  
 

Radny Józef Twardzik 
Ale będzie odszkodowanie?   
 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska  
Wszystko zależy od tego, czy strona złożyła wniosek.  
 

Radny Józef Twardzik 
Zaraz, w tej chwili dopiero będziecie załatwiać, Pani mówi, będziemy załatwiać, a wniosek miał być 
złożony do 31 grudnia 2005, a teraz mamy 2021.   

 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska 
No to jeżeli nie było wniosku, bo na przykład nie wiem… 

 
Radny Józef Twardzik 
Jak mógł być wniosek, jak nie występowaliście o nabycie nieruchomości, jak mógł być  wjiosek? 

 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska  
Ale teoretycznie, przecież wnioski o nabycie nieruchomości były składane też później, prawda? Daty 

ma Pan podane,  macie Państwo podane daty złożenia wniosków do Wojewody Śląskiego i to nie 
zawsze jest od razu ta data, kiedy się składało wnioski, wnioski mogły być złożone wcześniej, 
postępowania u Wojewody mogły się toczyć później, bywały też takie sytuacje. Jeżeli w chwili obecnej 

stwierdzimy, że jest jakaś nieruchomość, która może być regulowana w trybie artykułu 73 i nie był 
złożony wniosek, bo nikt wcześniej nie zwrócił uwagi na tą nieruchomość i nikt nie miał tej wiedzy 
wcześniej, to oczywiście byłaby to sytuacja taka, że zostanie wydana decyzja o przejęciu nieruchomośc i 

z mocy prawa bez wypłaty odszkodowania. Ja nie przesądzam tylko mówię, że taka możliwość może 
się zdarzyć. 
 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Szanowni Państwo kończąc ten temat, bo Pan Józef złożył dwa wnioski i proszę Panie Józefie jeszcze 
raz odczytać,  tytułami te wnioski i je przegłosujemy, dobrze?  

 
Radny Józef Twardzik 
Już. Pierwszy wniosek. Komisja wnioskuje do Prezydenta o przedstawienie informacji, czy 

nieruchomości osób fizycznych, które zostały nabyte decyzją Wojewody Śląskiego na rzecz Skarbu 
Państwa, zostały nabyte za odszkodowaniem.  
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Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Szanowni Państwo, podejdziemy do głosowania nad wnioskiem, jak pamiętacie głosujemy zawsze w 
ten sposób na tych komisjach online oczywiście, że pytam się, kto z Państwa jest przeciw albo się 
wstrzymuje, jeżeli nie słyszę takich głosów, to uważam,  że wszyscy są za. Czyli zadaje pytanie, kto  z 

Państwa jest przeciw albo wstrzymuje się przy głosowaniu nad wnioskiem przed chwilą przeczytanym 
przez Pana Radnego Józefa Twardzika?  Zgłoszeń nie widzę, nie słyszę, czyli przyjmuję, że wniosek 
jest przyjęty.  

 
Radny Józef Twardzik 
Panie Przewodniczący, drugi wniosek. Komisja wnioskuje o rozpatrzenie spraw dotyczących nabycia 

przez Wojewodę Śląskiego na rzecz Skarbu Państwa nieruchomości, których właściciele nieruchomośc i 
nie złożyli wniosku o odszkodowanie w terminie do 31 grudnia 2005 roku, a odszkodowanie może być 
dokonane przez wcześniej wydaną opinię deklaratoryjną.  

 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Kto z Państwa jest przeciw albo wstrzymuje się za przyjęciem tego wniosku?  Nie widzę, przyjmuję,  że 

wszyscy z Państwa są  za pozytywnym, za przyjęciem przed chwilą przedstawionego wniosku.  
Przechodzimy do następnego punktu, Szanowni Państwo, czyli punkt 6, informacje dotyczące 
nieruchomości gminnej numer 895/122 związane z wpisaniem jej do rejestru potencjalnych 

historycznych zanieczyszczeń powierzchni ziemi. Mamy odpowiedź Pani Naczelnik, że była, ponowne 
jakby  zapytanie, to tylko tyle, co mamy dotyczące tego punktu w tej chwili, myślę, że no sytuacja jest 
jasna, nie mamy odpowiedzi, ale otwieram dyskusję w tym punkcie. 

 
Radny Józef Twardzik 
Mogę? 

 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Pan Józef Twardzik, Radny Józef Twardzik. 

 
Radny Józef Twardzik 
12 marca 2019 roku na ręce Pana Przewodniczącego Sławomira Sobocińskiego wpłynęło pismo Pani 

Naczelnik Warzechy, treść pisma. Zgodnie z decyzją Prezydenta Miasta Tychy, gmina zwróciła się  do 
Wojewódzkiego, do Dyrektora, Wojewódzkiego Dyrektora Ochrony Środowiska.  
 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Do Regionalnej Dyrekcji, tak. 
 

Radny Józef Twardzik 
Tak do Regionalnej Dyrekcji o wpisanie nieruchomości  895/122 do historycznie zanieczyszczonych 
terenów ziemi. I drugie pismo wpłynęło również do Pana Przewodniczącego podpisane przez Panią 

Dyrektor Agnieszkę Łyszczok, wpisanie tych działek do rejestru stanowić będzie podstawę o ubieganie 
się o dofinansowanie ze środków zewnętrznych na ich zagospodarowanie.  Nieruchomość 895/122  
ujęta jest w Miejscowym Planie Zagospodarowania Przestrzennego 28 stycznia 2016 roku , w tym 

miejscowym planie  nieruchomość 895/122 ma następujący zapis, przewiduje się zieleń urządzoną wraz 
z placem zabaw oraz siłownią plenerową. Miejscowy plan jest aktem prawa miejscowego i obliguje 
Prezydenta Miasta do jej realizacji, taka jest decyzja Wojewódzkiego Sądu Administrac yjnego 

Wrocławia z 23 stycznia 2013, wójt, burmistrz, prezydent odpowiedzialni są za wykonanie podjętych 
uchwał przez Radę Miasta. Zapisane w planie, występujemy, odpowiedzi nie ma, jeszcze Pani Dyrektor 
Łyszczok zaznaczyła, że Wojewódzki Dyrektor Ochrony Środowiska odpowiedzialny jest za udzielenie 

informacji w ciągu 6 miesięcy, a wniosek został złożony w 2019 roku.  Jakie działania podjęła gmina w 
tym czasie, skoro nie ma odpowiedzi Wojewódzkiego Dyrektora Ochrony Środowiska, czy może ktoś 
mi odpowiedzieć?  

 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 
Dobrze czekam, aż skończy Pan, Panie Radny. 

 
Radny Józef Twardzik 
Dziękuję, ja już skończyłem. 
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Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  

Odpowiedź dostaliśmy na piśmie, że dalej nie mamy odpowiedzi, nie wiem, ktoś chciałby tu zabrać 
głos?  
 

Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha  
Ja chciałam uzupełnić.  
 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Proszę Pani Naczelnik Anna Warzecha. 
 

Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 
Dzień dobry, Szanowni Państwo, zgodnie z wnioskiem Państwa z ostatniej komisji wystąpiliśmy na 
piśmie tym razem do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska z zapytaniem o status działki 892/122  

położonej przy ulicy Zwierzynieckiej. Wcześniej występowaliśmy z wnioskiem o  wpisanie tej działki do 
rejestru potencjalnych historycznych zanieczyszczeń ziemi, to postępowanie jest w toku, wcześniej tutaj 
zasięgaliśmy też informacji na ten temat w Regionalnej Dyrekcji, otrzymywaliśmy takie odpowiedzi, że 

postępowanie nadal trwa. Bodajże zgodnie z informacją, którą wcześniej przygotowywałam i z pismem, 
które wcześniej  Państwu przekazywaliśmy, postępowanie to było w toku. Regionalna Dyrekcja wzywała 
o dodatkowe dokumenty, o przesłanie wszystkich badań, myśmy to wszystko zgodnie z tymi wytycznymi 

dopełnili i nadal postępowanie się toczy . Pismem z 30 marca tego roku wystąpiliśmy z tym wnioskiem, 
obecnie oczekujemy na odpowiedź, pod koniec miesiąca minie 30 dni, podejrzewam, że gdy do tej dat y 
nie otrzymamy żadnej odpowiedzi, ponowimy wniosek w tym zakresie. Natomiast jeżeli chodzi o ten 

okres 6 miesięcy, o którym mówi Pan Radny, to wynika on wprost z przepisów prawa, zgodnie z 
zapisami artykułu 101c Ustawy Prawo Ochrony Środowiska, Regionalny  Dyrektor Ochrony Środowiska 
w drodze decyzji dokonuje wpisu do rejestru potencjalnie historycznych zanieczyszczeń ziemi, gdy dana 

działka zostanie wpisana do rejestru, władający powierzchnią ziemi, czyli w tym momencie władający 
tą działką, a jest nią gmina, powinna otrzymać decyzję Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska.  
Takiej decyzji na dzień dzisiejszy nie otrzymaliśmy, a data 6 miesięcy jest wpisana, jest tą datą 

określoną w przepisach ustawowych. Dlatego też skierowaliśmy to zapytanie z zapytaniem o status tej 
działki. Dziękuję na chwilę obecną nie (…) 
 

Radny Józef Twardzik 
Czyli panie Przewodniczący w miesiącu maju… 
 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Momencik. Panie Radny, przepraszam panie Radny, proszę słuchać.  Pan, zgłaszał się, Pan Prezydent  
Igor Śmietański. Proszę mikrofon włączyć.  

 
Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Przestrzennej Igor Śmietański   
Tak, słychać mnie?  

 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Tak. 

 
Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Przestrzennej Igor Śmietański  
Chciałbym jeszcze raz to wyjaśnić precyzyjnie.  Ja się zgadzam z tym orzeczeniem, który zacytował Pan 

Radny Józef Twardzik, z Sądu Wrocławskiego, że wszystkie uchwały Rady Miasta wykonuje Prezydent  
Miasta. Tak też jest z Miejscowymi Planami Zagospodarowania Przestrzennego. Tylko w przypadku 
Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego wykonanie uchwały przez Organ Wykonawczy 

polega na tym, że wszystkie decyzje administracyjnych wydawane w oparciu o ten Plan Miejscowy 
muszą być z nim zgodne. Mówimy tu o decyzjach zarówno z zakresu prawa geodezyjnego i 
kartograficznego, ustawy o gospodarce nieruchomościami, prawo budowlane.  Wszystkie decyzje 

muszą być zgodne z przeznaczeniem i zasadami zagospodarowania terenu określonymi w Planie 
Miejscowym. Natomiast Plan Miejscowy nie jest nakazem realizacyjnym. Jest tylko informacją, że jeżeli 
inwestor będzie chciał kiedyś realizować na danym obszarze, na danym terenie inwestycje to ma 

obowiązek przestrzegać przyjętych ustaleń określonych w planie. Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Dziękuję. Pan Radny Józef Twardzik. 
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Radny Józef Twardzik 

No można skarcić wobec tego decyzję sądu, bo sąd wyraźnie napisał do zadań Wójta należy 
zdecydowanie przez kogo, w jakich terminach, za pomocą jakich środków,  w jakim trybie mają być 
realizowane uchwały podjęte przez Radę Miasta.  

 
Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Przestrzennej Igor Śmietański  
Ale to się zgadza.  

 
Radny Józef Twardzik 
Powinny czyli on tu powinny. Słowa "powinny" się powtarza. 

 
Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Przestrzennej Igor Śmietański  
Ale tu nie ma sprzeczności.  

 
Radny Józef Twardzik 
Ale już tego tematu skoro sprawa biegnie. Dziwię się tylko, że Rejonowy Dyrektor Ochrony Środowiska 

nie wydał do tej pory decyzji odnośnie wpisania tej nieruchomośc i do Rejestru Potencjalnych 
Historycznych Zanieczyszczeń Terenu Ziemi.  No widocznie wniosek dopiero pierwotnie złożony nie 
posiadał wystarczających dokumentów i analiz, dlatego nastąpiła zwłoka.  Zresztą to samo dotyczyło 

wcześniej złożonego wniosku do Generalnego Dyrektora Ochrony Środowiska, Pana Kiełszni. Również 
w przedmiotowi sprawie, również w przedmiotowi sprawie, który również podpisał Prezydentowi 
Andrzejowi Dziubie, że nie może zająć stanowiska, ponieważ nie zostały dostarczone wystarczające 

dokumenty, przeprowadzona analiza i tak dalej i tak dalej.  Tyle, dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 

Dziękuję, więc zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do punktu 7. Zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie nadania nazwy ronda Zygmunta Hanusika rondu położonemu u zbiegu ulic Goździków i 
Skotnicy w Tychach. Przedstawiać będzie… 

 
Naczelnik Wydziału Geodezji Paweł Ruszkowski 
Dzień dobry. 

 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Pan Naczelnik. Witam. Witam Panie Naczelniku, proszę. 

 
Naczelnik Wydziału Geodezji Paweł Ruszkowski 
Dzień dobry Państwu. Przedstawiam Państwu projekt uchwały Rady Miasta, w sprawie nadania nazwy 

Rondu Zygmunta Hanusika. Rondu, położonemu u zbiegu ulic Goździków i Skotnicy w Tychach.  Na 
podstawie odpowiednich przepisów Rada Miasta Tychy uchwala paragraf 1 – nadaje się nazwy Rondu 
Zygmunta Hanusika, rondu położonemu u zbiegu ulic Goździków i Skotnicy w Tychach.  Paragraf 2, 

integralną częścią uchwały jest załącznik graficzny.  Paragraf 3, wykonanie uchwały powierza się 
Prezydentowi Miasta Tychy. Paragraf 4, uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni, od dnia ogłoszen ia 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego.  I uzasadnienie. W dniu 10 marca 2021 roku wpłynął 

wniosek w sprawie nadania nazwy rondu położonemu u zbiegu ulic Goździków i Skotnicy, imienia 
Zygmunta Hanusika. Zygmunt Hanusik to zmarły w dniu 4 marca 2021 roku,  polski kolarz, trener,  
olimpijczyk z Meksyku z roku 1968. Urodzony w Tychach, całe życie związany z naszym miastem.  

Mieszkający na Osiedlu Wartogłowiec, gdzie znajduje się wspomniane rondo. Jest to postać wybitna,  
która zasługuje na takie upamiętnienie. Zarząd Rady Osiedla Wartogłowiec pozytywnie opiniuje 
przyjęcie nazwy ronda znajdującego się u zbiegu ulic Goździków i Skotnicy imienia Zygmunta Hanusika.  

Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  

Dziękuję Panie Naczelniku. Otwieram dyskusję w tym punkcie. Czy są jakieś zgłoszenia? Zgłoszeń nie 
widzę, nie słyszę. Przechodzimy do głosowania. Formuła głosowania, tak jak wcześniej mówiłem, 
zadam Państwu pytanie. Czy ktoś z Państwa jest przeciw albo się wstrzymuje przy tym projekcie 

uchwały? Takich zgłoszeń nie widzę, czyli przyjmuję, że wszyscy Państwo są za pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 

Naczelnik Wydziału Geodezji Paweł Ruszkowski  
Dziękuję bardzo. 
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Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  

Dziękuję. Przechodzimy do punktu 8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru 
wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa 
domowego. Pani, pewnie, Naczelnik Monika Łuczyńska, tak?  

 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Lokalowej Monika Łuczyńska  
Tak, dzień dobry. Witam Państwa. 

 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Dzień dobry Pani. 

 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Lokalowej Monika Łuczyńska  
Ja proszę o pozytywne zaopiniowanie projektu tej uchwały.  Przepisy zobowiązały nas do tego, żeby od 

1 lipca, żebyśmy mieli określony wzór właśnie wniosku o dodatek mieszkaniowy, oraz deklaracji o 
dochodach gospodarstwa domowego. Dziękuję. 
 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński 
Dziękuję Pani Naczelnik. Oczywiście te wzory mamy załączone do uchwały, żeby można było dojrzeć.  
Otwieram dyskusję w tym temacie. Zgłoszeń nie widzę. Kto z Państwa jest przeciw albo wstrzymuje się 

w tym projekcie uchwały? Zgłoszeń takich nie widzę, ani nie słyszę. Czyli przyjmuję, że wszyscy 
państwo są za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały, który przed chwilą został przedstawiony 
z punktu 8. Przechodzimy do punktu 9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy miasta Tychy na lata 2021 - 
2026. I tu przedstawiać będzie również Pani Naczelnik?  
 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Lokalowej Monika Łuczyńska  
Tak. 
 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Proszę Pani Naczelnik Monika Łuczyńska. 
 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Lokalowej Monika Łuczyńska  
Dziękuję. Ustawa o ochronie praw lokatorów mieszkaniowym w zasobie gminy i o zmianie kodeksu 
cywilnego nakłada na gminy obowiązek uchwalania wieloletnich programów gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem gminy. Obecny program, który obowiązuje został uchwalony w październiku 
2017 roku. Na lata 2018 do 2022. Jednak ustawa z 22 marca,  o zmianie ustawy o finansowym wsparciu 
tworzenia lokali socjalnych, mieszkań chronionych, noclegowni i domów dla bezdomnych i zmianie 

ustawy o ochronie praw lokatorów wprowadziła obowiązek uchwalenia najpóźniej w kwietniu tego roku 
nowych przepisów, jeżeli chodzi o te wieloletnie programy.  Przez te 2 lata mogliśmy jeszcze je zmieniać.  
Natomiast w tej chwili jesteśmy zobowiązani do nowego programu i ten program nasz określa stan 

liczbowy lokali i strukturę wiekową budynków.  Wyposażenie, stan techniczny, analizy potrzeb oraz plan 
remontów i modernizacji. Zestawienie przychodów z wynajmu lokali i koszty utrzymania zasobu 
mieszkaniowego gminy miasta Tychy. Proszę o pozytywne zaopiniowanie projektu.  Dziękuję. 

 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Dziękuję. Otwieram dyskusję w tym punkcie. Zgłoszeń nie widzę, ani nie słyszę. Przechodzimy do 

zaopiniowania projektu uchwały. Kto z Państwa jest przeciw albo wstrzymuje się w tym projekcie 
uchwały? Zgłoszeń nie widzę, nie słyszę, czyli przyjmuję, że wszyscy z Państwa są za pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. Przypominam, projekt uchwały z punktu 9 naszego porządku obrad.  

Przechodzimy do punktu 10.  Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Tychy.  I tu  
zapewne Pani Naczelnik Magdalena Zdebel. 

 
Naczelnik Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel 
Tak, dzień dobry. Proszę Państwa, to przystąpienie do zmiany studium jest wynikiem wniosku, który 

złożyło nam Regionalne Centrum Gospodarki Wodnościekowej w Tychach.  Zmiana będzie dotyczyła 
jednego terenu przy ulicy Lokalnej. To są działki objęte tą zmianą, to są działki, które w tej chwili należą 
do miasta, ale zostały przekazane, to znaczy, zostają przekazane przedsiębiorstwu aportem. I wniosek 

dotyczy przede wszystkim poszerzenia terenów, na których tak zwanych OZE, czyli na których będą 
możliwe instalacje do uzyskiwania energii ze źródeł odnawialnych.  A druga sprawa, chodzi o możliwość 

http://bip.umtychy.pl/index.php?action=PobierzPlik&id=490417

Data wygenerowania dokumentu: 2024-04-24 12:16:05



poszerzenia terenów, przeznaczonych pod infrastrukturę techniczną miasta związaną z oczyszczaniem 

ścieków. Tutaj przedsiębiorstwo nam sygnalizuje, że w przyszłości może wystąpić konieczność  
rozbudowy obiektów technicznych związanych z tą funkcją, no w związku również z innymi regulacjami 
unijnymi. Tak że tylko tego będzie dotyczyła ewentualnie ta zmiana. Oczywiście, jeżeli uzyskamy 

pozytywne opinie i uzgodnienia wszystkich organów państwa, które są do tego uprawnione. Tak że 
bardzo proszę o przyjęcie, znaczy, o pozytywne zaopiniowanie tej uchwały.  
 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Dziękuję pani Naczelnik. Otwieram dyskusję w tym punkcie. 
 

Radna Edyta Danielczyk 
Ja mam pytanie jeśli można? 
 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Proszę, pani Radna Edyta Danielczyk. 
 

Radna Edyta Danielczyk 
Dziękuję bardzo. Ze względu na to, że będą to oczywiście odnawialne energii, chciałbym zapytać, 
jakiego rodzaju mają być te źródła?  

 
Naczelnik Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel  
Pani Radna, ja tego jeszcze na tym etapie nie wiem. Dlatego, że ogólnie przepisy mówią o tym, że jeżeli 

planuje się na terenie gminy instalacje do uzyskiwania energii ze źródeł odnawialnych i jeżeli łączna 
ilość tej energii uzyskanej będzie przekraczała 100 kilowatów, wtedy tereny takie muszą zostać 
wyznaczone w studium, a następnie musi zostać sporządzony plan miejscowy. Tutaj widzę, że Pan 

Prezydent Śmietański się zgłasza, więc może uzupełnić.   
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

Pani Naczelnik ja też to widzę. Dziękuję. Pan Prezydent Igor Śmietański. 
 
Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Przestrzennej Igor Śmietański  

Cieszę się, że wszyscy widzą. Szanowna Pani Radna, Szanowni Państwo, z rozmów z Panem 
Prezesem Gieleciakiem wynika, że przede wszystkim mówimy o panelach fotowoltaicznych, bo to jest 
te źródło energii, które najmniej jest inwazyjne w teren,  a jednocześnie na dzisiaj przy obecnej technice 

gwarantuje największą ilość energii elektrycznej do pozyskania powiedzmy z metra kwadratowego,  
nazwijmy to paneli. A więc przy obecnym stanie techniki montaż tego typu obiektów, paneli, jeżeliby 
absorpcja miała być powyżej 100 kilowatów musi być już zmiana studium, a następnie musi być 

uchwalony plan miejscowy dlatego tego typu przedsięwzięcia. Stąd propozycja przystąpienia do zmiany. 
Dziękuję. 
 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   
Dziękuję Panie Prezydencie.  
 

Radna Edyta Danielczyk 
Ja tylko chciałam zapytać, czy w związku z tym, ostatnio, na ostatniej sesji, może tak, mówiliśmy  z 
Panem Prezydentem o ewentualnej spalarni śmieci. Czy gdzieś tam Państwo planują taką inwestycję 

na tym terenie?  
 
Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Przestrzennej Igor Śmietański   

Nie, na pewno nie. 
 
Radna Edyta Danielczyk 

Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

Dziękuję. Więcej zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do głosowania, czyli zaopiniowania projektu 
uchwały. Po raz kolejny zadam pytanie. Czy ktoś z Państwa jest przeciw albo wstrzymuje się przy tym 
projekcie uchwały? Zgłoszeń nie widzę, ani nie słyszę, czyli przyjmuję, że wszyscy z Państwa są za 

pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały , przypominam projekt uchwały z punktu 10. 
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Przechodzimy do punktu 11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa w 

nabyciu lokalu garaż. Tu zapewne Pani Naczelnik Katarzyna Szymkowska. 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska  

Tak, Szanowni Państwo, przedstawiam Państwu projekt uchwały dotyczący przyznania pierwszeństwa 
w nabyciu lokalu. Mówimy tutaj o garażu numer 39, położonym w Tychach przy ulicy Turkusowej, wraz 
z udziałem w części prawie użytkowania wieczystego gruntu.  Tu Państwo Radni jako materiał 

pomocniczy otrzymaliście od nas szczegółowe informacje dotyczące tej umowy najmu i tej sytuacji.  
Ustawy o Gospodarce Nieruchomościami przewiduje pierwszeństwo w nabyciu nieruchomości takiej 
najmowanej za zgodą Rady Miasta. Zatem aby osoba, która wybudowała kiedyś garaż własnych 

środków, mogła stać się teraz jego właścicielem wymagana jest zgoda Państwa Radnych.  Dlatego 
proszę o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały.  Dziękuję. 
 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   
Dziękuję Pani Naczelnik. Otwieram dyskusję w tym temacie. Zgłoszeń nie widzę, ani nie słyszę. 
Przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa wstrzymuje lub sprzeciwia się przy tym projekcie uchwały? 

Również zgłoszeń nie widzę, nie słyszę, czyli przyjmuję, że wszyscy Państwa są za pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. Przechodzimy do punktu 12. Zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie wyrażenia swojej własności nieruchomości położonej w Tychach na ulicy Frycza-

Modrzewskiego, oraz wyrażenia zgody na ustanowienie na rzecz właścicieli działek przyległych 
ograniczonego prawa rzeczowego. Tu zakładam, że również Pani Naczelnik Katarzyna Szymkowska, 
proszę. 

 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska   
Tak, Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo, współwłaściciele działki drogowej przy ulicy Frycza-

Modrzewskiego wystąpili do nas z wnioskiem o to, żeby miasto nieodpłatnie nabyło tę nieruchomość na 
własność gminy miasta Tychy. Takie postępowanie u nas się toczyło, działki wyceniliśmy.  Wartość 
nieruchomości przekracza kwoty 50 tysięcy euro, dlatego jest wymagana zgoda Państwa Radnych.  

Dlatego proszę o wyrażenie zgody na to, abyśmy mogli te nieruchomości nabyć.  Jednocześnie z uwagi 
na to, że do tych domów, które się znajdują przy działce drogowej, musimy ustanowić służebność 
drogową tak, żeby nieruchomości miały zapewniony prawny dojazd.  Konieczne jest ustanowienie 

ograniczonego prawa rzeczowego, czyli służebnośc i drogowej. Skutek jest taki, że z jednej strony my 
jako gmina nabywamy, niby w formie odpłatnej działkę, te nieruchomości, natomiast w zam ian 
ustanawiamy służebność drogową. W rezultacie jest tak, że transakcja będzie transakcją 

bezgotówkową, ponieważ wartość obu transakcji będzie równa. Nie będzie żadnych dopłat po żadnej 
ze stron, a też zrealizujemy wniosek mieszkańców, którzy o to prosili. Dlatego proszę Państwa o 
pozytywne zaopiniowanie projektu tej uchwały.  Dziękuję. 

 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Dziękuję Pani Naczelnik. Otwieram dyskusję w tym temacie. Pan Radny Rafał Żelazny. 

 
Radny Rafał Żelazny 
Ja tylko krótkie pytanie Pani Naczelnik. Ja rozumiem, wspomniała Pani w ostatnim zdaniu, że będzie to 

kompensata. Jaka jest wartość tych nieruchomości?  
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska   

Już powiem, wartość prawa własności z operatu szacunkowego to jest 354 złote, a wartość służebności 
jest ustanowiona na kwotę 460 tysięcy 69 złotych.  Czyli tak naprawdę teoretycznie byłaby dopłata, ale 
to będzie kompensata należności, ponieważ my oddajemy tą nieruchomość na użytkowanie wieczyste. 

Przepraszam służebność drogową ustanawiamy od razu.  
 
Radny Rafał Żelazny 

Rozumiem, dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  

Dziękuję, więcej zgłoszeń nie widzę ani nie słyszę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 
Kto z Państwa, jest przeciw albo wstrzymuje się przy tym projekcie uchwały? Również zgłoszeń nie 
widzę ani nie słyszę, czyli przyjmuję, że wszyscy z Państwa są za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 

uchwały, projekt uchwały z punktu 12. Przechodzimy do punktu 13. Zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy 
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oraz zawarcie umów dzierżawy nieruchomości stanowiących własność  Gminy do lat 3. Pani Naczelnik  

Katarzyna Szymkowska. 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska   

Także ja, ostatnia z moich uchwał dzisiaj, czyli w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy oraz zawarcie umów dzierżawy na czas oznaczony do 
lat 3.  Załącznik do uchwały to 4 pozycje ze szczegółowym wskazaniem tych nieruchomości.  Dodatkowo 

Państwo Radni otrzymaliście materiał pomocniczy, gdzie mamy jeszcze dokładniejsze 
uszczegółowienie tych umów najmu, które mamy zawarte.  Wymagana jest zgoda Państwa Radnych po 
to, żebyśmy mogli zawrzeć kolejne umowy z tymi samymi podmiotami na czas oznaczony do lat 3.  

Dlatego proszę Państwa o pozytywne zaopiniowanie tego wniosku. Nadmieniam tylko, że są to 
nieruchomości, które znajdują się w administrowaniu MZBM-u. Dziękuję. 
 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   
Dziękuję Pani Naczelnik. Otwieram dyskusję w tym temacie. Zgłoszeń nie widzę, nie słyszę. Czyli 
przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. Kto z Państwa jest przeciw albo wstrzymuje się? Nie 

widzę zgłoszeń, tak że przyjmuję, że wszyscy Państwo są za pozytywnym zaopiniowaniem tej uchwały.  
Projekt ustawy z punktu 13 dzisiejszego porządku obrad. Przejdziemy do punktu 14. Zaopiniowanie 
projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy oraz zawarcie zgody na wydzierżawienie nieruchomości gminnej 
położonych przy ulicy, przy alei Jana Pawła II do lat 3.  Tutaj widziałem na projekcie uchwały podpisany 
był pod względem merytorycznym Pan Dyrektor Artur Kruczek.  Nie wiem, kto będzie przedstawiał 

uchwałę? 
 
Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Artur Kruczek 

Witam serdecznie, ale to chyba nie ta, Panie Przewodniczący. Ja mam uchwałę dotyczącą ulic 
Nadrzecznej.  
 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 
Przepraszam, Panie Dyrektorze Jana Pawła też Wasza o przedłużenie umowy.  
 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Artur Kruczek 
Przepraszam, ale...  
 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   
To jest w sprawie pozbawienia części drogi gminnej.  To jest 14 a, to jest ta dodatkowa.  
 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Artur Kruczek 
14 a, czyli mówimy o ulicy Nadrzecznej, tak? 
 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
No nie, to jest ta następna, ale teraz jesteśmy w punkcie 14. Jana Pawła. 
 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Artur Kruczek 
Przepraszam bardzo, ale no, jakoś mi uciekło.  Nie, nie… 
 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Chodzi o… 
 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska   
To ja mogę po koleżeńsku wesprzeć Pana Dyrektora, bo to byłoby debiut Pana Dyrektora.  Bo to jest tak 
samo uchwała, jakie my zawieramy. Artur trochę ci pomogę, bo mam tą uchwałę też otwartą. Ona 

dotyczy wyrażenia zgody też na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. To jest nieruchomość przy Jana Pawła II, o powierzchni 18 metrów kwadratowych.  To 
posadowienie nośnika reklamowego, który znajduje się na działce administrowanej przez Miejski Zarząd 

Ulic i Mostów i zawarcie kolejnej umowy dzierżawy podobnie jak we wszystkich dzierżawach, wymaga 
zgody Państwa Radnych, więc w imieniu Pana Dyrektora proszę o pozytywne zaopiniowanie projektu. 
Dziękuję. 
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Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

Dziękuję. 
 
Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Artur Kruczek 

Przepraszam. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

Nie ma za co Panie Dyrektorze. Po prostu, ja tylko przeczytałem to, kto był merytorycznie i dlatego tak 
wywołałem, ale no uchwała też jest nową taką jakby powiedziałbym zasadniczą uchwałą, gdzie, gdzie 
tylko przedłużamy umowę. Otwieram dyskusje w tym temacie. 

 
Radny Rafał Żelazny 
Ja poproszę, jeśli można. 

 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Pan Radny Żelazny. 

 
Radny Rafał Żelazny 
Tak, ja poproszę, ponieważ Pani Naczelnik powiedziała, że to ostatnia, przed chwilą, uchwała, którą 

będzie referować, okazało się, że nie, więc pozwolę sobie dopytać. Pierwsze pytanie mam takie, 
dlaczego nie była ona wraz z poprzednimi nieruchomościami? Może czegoś nie widzę, w sensie, typu 
tej uchwały. A druga, jaką my, w sensie kwotowym dostajemy wartość za dzierżawę tego terenu pod,  

jak rozumiem, nośnik reklamowy zgodnie z uzasadnieniem, które jest tam wskazane? Dziękuję. 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska   

Znaczy tak, ja tylko powiem. Uchwała pewnie nie była wcześniej, bo jest to chyba pierwsza tego typu 
uchwała robiona przez MZUiM. Jest to kwestia ustalenia, bo ja też dopiero w porządku posiedzenia 
dzisiejszej Komisji wiedziałam, że jest taka uchwała, więc myślę, że tak jak inne jednostki zawsze 

przesyłają do nas i ja referuję uchwały wszystkich jednostek, to pewnie byłoby to po naszej stronie.  
Chyba, że jest to pas drogowy, bo tego nie wiem Panie Dyrektorze MZUiMU czy to jest pas drogowy 
czy też działka administrowana, bo za pasy drogowe to już ewidentnie odpowiada zarządca drogi, czyli 

MZUiM. Przy administrowaniu to my szykujemy takie projekty uchwał, natomiast ja też tutaj nie wiem 
jaką stawkę ma MZUiM, z uwagi na to, że tak jak powiedziałam, nie wiem czy jest to pas drogowy, które 
ma inne stawki czynszu dzierżawnego, czy jest to nieruchomość gminna w administrowaniu MZUiM.  No 

to wtedy pewnie byłaby stawka takie jak u nas, ale to tutaj tego nie wiem.  
 
Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 

Jeżeli mogę jedno zdanie, to faktycznie na usprawiedliwienie powiem, że ponieważ to była pierwsza 
uchwała z MZUiM-u ona po prostu przez niedopatrzenie poszła osobnym trybem, nie za pośrednictwem 
pani Naczelnik Szymkowskiej. Z góry przepraszam. Na jutro Pan Radny dostanie taką informację 

dotyczącą kwoty za wydzierżawienie, bo podejrzewam, że Pan Dyrektor w tej chwili nie może tak od 
ręki odpowiedzieć na to pytanie. Całą informację przekażemy czy jutro przed Komisją czy na Komisji. 
Bardzo przepraszam. 

 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   
Dziękuję ani Prezydent. Czy są jeszcze jakieś pytania?  

 
Radny Rafał Żelazny 
Jeszcze jedno słówko, jeśli można? Ja bardzo dziękuję, tu proszę mi wierzyć, to nie jes t jakby tutaj 

najistotniejsze, że ona jest jako dodatkową uchwałą.  Ważniejszą dla mnie kwestią jest, no mówiąc 
wprost, to jaki dochód ewentualnie z takiej dzierżawy nośników reklamowych otrzymujemy jako gmina.  
No bo zdajemy sobie wszyscy sprawę, że nośniki reklamowe generują, po stronie oczywiście firm, dosyć 

znaczne przychody. I być może warto zastanowić się, żeby, no nie wiem, w przyszłości jakoś 
zróżnicować typy opłat za dzierżawę w stosunku do no generowanych potencjalnie przychodów. Stąd 
to moje pytanie.  Dziękuję. 

 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   
Dziękuję. 
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Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Artur Kruczek 

Oczywiście, ja, oczywiście jutro przygotuję i dam znać. Jest to faktycznie zróżnicowane. Tu konkretnie 
chodzi o ulicę Jana Pawła przy Wojewódzkim Ośrodku Ruchu Drogowego.  Ja już teraz kojarzę, to jest 
ta olbrzymia reklama, która tam stoi. Na pewno mamy to zróżnicowane te kwoty, natomiast jutro już 

konkretnie poinformuję, dobrze?  
 
Radny Rafał Żelazny 

Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

Dziękuję. Przechodzimy Szanowni Państwo do zaopiniowania projektu uchwały.  Kto z Państwa jest 
przeciw albo wstrzymuje się przy tym projekcie uchwały? Nie widzę ani nie słyszę. Czyli przyjmuję, że 
wszyscy z Państwa są za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  Projekt uchwały z punktu 14. 

Teraz przechodzimy do punktu 14a i tu również Pan Dyrektor Artur Kruczek, proszę.  
 
Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Artur Kruczek 

Tak. Tu już jestem przygotowany w tym temacie. Szanowni Państwo, zwracam się z prośbą o pozytywne 
zaopiniowanie projektu uchwały dotyczącej pozbawienia części odcinka ulicy Nadrzecznej kategorii  
drogi publicznej. Jest to odcinek drogi nieurządzonej, to jest taki w zasadzie chwili obecnej dukt polno-

leśny, który stanowi dojazd do okolicznych pól i do lasu.  Dodatkowo ten (…) 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

Nie było Pana słychać. 
 
Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Artur Kruczek 

Nie było słychać? To jeszcze raz.  
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  

Może przez chwilę no zawiesiło się.  
 
Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Artur Kruczek 

Jasne, jeszcze raz.  Ulica Nadrzeczna, jest ulicą w Cielmicach.  Przedmiotowy odcinek, to jest odcinek 
około 900 metrów drogi, które obecne jest drogą nieurządzoną.  Jest to dukt taki leśno-polny, stanowiący 
dojazd do lasu oraz do okolicznych pól, które się tam znajdują.  No i w chwili obecnej, no ta droga nie 

jest nam potrzebna do tego, żeby ją wyremontować, wybudować. Tutaj główną też przesłanką tej zmiany 
jest to, że, że obowiązujące studium tutaj, te tereny, przez które ta droga przebiega, przeznacza na te 
tereny, obszary zieleni i roli w ciągach ekologicznych, gdzie nie jest dopuszczone żadne, żadne rodzaj 

zabudowy mieszkaniowej pod obsługę komunikacyjną.  Tak że proponujemy, żeby tą drogę 
przekształcić w drogę wewnętrzną, co oczywiście nie wyklucza możliwości dojazdu do tych terenów.  I 
no i proszę o pozytywne zaopiniowanie tej uchwały.  

 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Dziękuję. Otwieram dyskusję w tym temacie. Pan Radny Dariusz Wencepel. 

 
Radny Dariusz Wencpel 
Ja mam pytanie, co gmina na tym zyska, że to usuniemy tą drogę publiczną? Czy któryś z właścicieli 

co tam dojeżdża, nie straci na przykład dojazdu, bo jeśli ma dostęp do drogi publicznej to ma, a jeśli to 
będzie droga wewnętrzna, to będzie się musiał wykazać służebnościami dojazdu.  A to, że tam jest teren 
zieleni urządzonej w studium, studium nie jest prawem miejscowym. Ktoś może zagospodarować swój 

teren na podstawie warunków zabudowy. A w studium w terenach zielonych są dopuszczone zabudowy,  
na przykład stadniny lub czegoś tam, są jakieś ogrodnictwa patrzałem z Googla. Czy my nie zrobimy 
komuś krzywdy, jeśli to usuniemy tą drogę publiczną z tego terenu?  

 
Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Artur Kruczek 
Znaczy, ja myślę, że nie zrobimy krzywdy, myślę Pani Naczelnik mnie też wspomoże.    

 
Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Ma gdalena Zdebel 
Chciałam się właśnie zgłosić. 
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Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

Proszę, Pani Naczelnik Magdalena Zdebel.  
 
Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel   

Żeby tutaj wyjaśnić tą sytuację. W stanie istniejącym, sprawa wygląda w ten sposób, że ulica 
Nadrzeczna zostanie drogą publiczną na odcinku do ostatniej zabudowy, która się na niej znajduje i ona 
w tej chwili do tego odcinka jest utwardzona, urządzona.  Na dalszym odcinku ta droga będzie drogą 

wewnętrzną, czyli co nie wyklucza możliwości wykorzystywania jej na cele dojazdu.  Ponadto,  
urządzenie jej, prawda, to znaczy utwardzenia, ale w przypadku dróg publicznych mamy tutaj już pewne 
przepisy, to Pan Naczelnik Kruczek Państwu może też potwierdzić, które mówią o już o pewnych 

parametrach technicznych takiej drogi, czyli już chodniki, ścieżki rowerowe, odpowiednia szerokość.  
Jeżeli chodzi o drogi wewnętrzne, to takich wymogów nie ma.  I druga sprawa istotna to jest to, że 
jesteśmy w trakcie sporządzania planu miejscowego, który już jest zaawansowany. Ten Plan jest 

zgodny ze studium, czyli tereny przylegające do tej drogi do ulicy Nadrzecznej na tym odcinku, który 
zostanie przekształcony w drogę wewnętrzną. Są to tereny, na których będzie wyłączona jakakolwiek  
zabudowa kubaturowa. Czyli tam będzie mógł następować dojazd do pól do jakiś upraw drogą 

wewnętrzną. To my nie przekreślamy możliwości obsługi komunikacyjnej, z tym, że w tym momencie 
jakby nie ma ekonomicznego uzasadnienia, żeby była to budowana droga publiczna, a poza tym w 
planie miejscowym my tą drogę wpisujemy właśnie na tym odcinku jako drogę wewnętrzną, nie będzie 

ona poszerzana, nie będzie ona już budowane jakby parametrach drogi publicznej.  Tak że stąd też ta 
uchwała dzisiejsza.  
 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Dziękuję. 
 

Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel  
Dziękuję. 
 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   
Pan Radny Dariusz Wencepel. 
 

Radny Dariusz Wencpel 
Dziwi mnie ta, ta formuła tego tworzenia, że teraz pod plan czy tam się to tworzą, ktoś wystąpi, jakieś 
warunki zabudowy czy pozwolenie na budowę, jeśli pozbawimy tej drogi klasy drugiej publicznej, to mu 

po prostu, prostu mu się nie uda żadna inwestycja czy coś.  Czy komuś nie robimy krzywdy tą uchwałą?   
 
Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Artur Kruczek 

Znaczy, ja myślę… 
 
Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel  

Panie Radny, ja chciałam jeszcze powiedzieć. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

Proszę, proszę, Pani Naczelnik. 
 
Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel   

W momencie, kiedy my jesteśmy już zaawansowani z planem miejscowym, my w tej chwili nie możemy 
równocześnie wydawać warunków zabudowy na zabudowę kubaturową przy tej drodze z uwagi na to, 
że po prostu narazilibyśmy gminy na odszkodowania.  Gmina, znaczy nasza, miasto Tychy, wykonało 

studium. Jest to dokument dla planowania przestrzennego wiążący  przy sporządzaniu planów i my w 
tej chwili staramy się to studium przede wszystkim zrealizować. To, że te tereny zostały wyłączone z 
zabudowy to nie było tak wzięte znikąd, tylko było to wyłączenie dokonane na podstawie opracowani a 

eko fizjograficznego dla całego miasta, które sporządzaliśmy na etapie właśnie… 
 
Radny Dariusz Wencpel 

Ja rozumiem, może Pani przerwę, bo się wywiązała niepotrzebna dyskusja. Ja się pytam, czy tam są 
jakieś procedury, nie jak studiu wygląda, bo to wiemy.  
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Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel   

To znaczy są wydane warunki zabudowy, ale wszystkie te budynki, chciałam powiedzieć, że tak.  Po 
pierwsze, część uzyskało już pozwolenie na budowę, część jeszcze nie.  Po pierwsze mają możliwą 
obsługę z ulicy Bieruńskiej, a poza tym obsługa komunikacyjna ulicą Nadrzeczną jako drogą 

wewnętrzną również będzie możliwa dla tych, którzy już ją uzyskali.  Po prostu poprzez tutaj są różne 
formy, możliwe niekoniecznie trzeba uzyskiwać służebność przejazdu. Można również jakieś użyczenie, 
by nieodpłatne uzyskać. Nie ma żadnego problemu. Tak że na pewno nikogo, kto już uzyskał warunk i 

zabudowy lub pozwolenie na budowę my tą uchwałą nie skrzywdzimy, ale też zapobiegniemy temu, 
żeby nam się w momencie, kiedy jesteśmy już w trakcie sporządzania planu, warunki zabudowy, które 
byłyby niezgodne z projektem planu tutaj jakieś nowe pojawiły. Tak że tak, to chciałam powiedzieć. 

 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   
Pan Radny Wencepel. 

 
Radny Dariusz Wencpel 
Ja mam pytanie, jakie inwestycje tam są lokowane? Czy to są mieszkaniowe, przemysłowe? Jakiego 

typu? Bo to, że studium, studium jest aktem, nie jest aktem prawa miejscowego to pan Radny Twardzik  
przy Brzoskwiniowej nam tu co dwa miesiące pokazuje co mówi studium, a co mówią pozwolenia na 
budowę na bloki po prostu. A studium mówi o zakazie bloków, a tutaj mamy odwrotną sytuację, że tutaj 

niech tu Pani powie, kto, co po prostu tam ma powstać, że to miasto chce zablokować? Bo możliwe, że 
tam ma powstać, nie wiem jakieś tam, co mieszkańcy nie chcą, ale żadnego pisma z Rady Osiedla tutaj 
nie mamy. 

 
Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel   
Znaczy tak. Jeżeli chodzi o ulicę Nadrzeczną, my tam po prostu nie, nie mamy w tej chwili żadnej 

zabudowy na tym odcinku, który chcemy wyłączyć , to jest taki końcowy odcinek tej ulicy Nadrzecznej,  
bo oczywiście na pewnym odcinku zabudowa jest i tamta ulica Nadrzeczna dalej będzie drogą 
publiczną. Chodzi o taki końcowy odcinek, który prowadzi już do lasu i tam po prostu nie ma 

uzasadnienia już dla tej drogi publicznej, a jeżeli chodzi o ulicę Bieruńską to my tam mamy, to jest 
podobny rejon, prawda. To co mówiłam te warunki zabudowy, które poszły to to jest tylko i wyłącznie 
zabudowa mieszkaniowa jednorodzinna wolnostojąca.  Nic więcej tam się nie dzieje takiego. Tak że tutaj 

nie ma żadnych bloków, nie ma żadnego przemysłu, żadnych usług po prostu tam jest zabudowa, którą 
w projekcie planu, który zresztą będzie wykładany już wkrótce, dlatego, że dzisiaj mieliśmy Miejską 
Komisję Urbanistyczno-Architektoniczną rano. Projekt planu uzyskał już pozytywne zaopiniowanie 

przez Komisję. Tam takie drobne uwagi, jeszcze różne nam członkowie Komisji złożyli , tak że my w tej 
chwili mamy już też prognozę oddziaływania na środowisko przygotowaną.  Będziemy ten plan w tej 
chwili wysyłać do uzgodnień zewnętrznych i około za półtora miesiąca mniej więcej on będzie wyłożony 

do publicznego użytku. Tak że będzie można wtedy się zapoznać szczegółowo i będzie można składać 
uwagi. Jak wiadomo, każdy takie uwagi może złożyć , nie musi nie trzeba być mieszkańcem. Mogą to 
być również Radni, tak że tutaj, żadnej tajemnicy, jakby nie robimy tego, co tam się w tym terenie 

wydarzy. Wszystko jest zgodnie po prostu ze studium. 
 
Radny Dariusz Wencepel 

Mogę się, bo ja nie wiem, może ja nie dosłyszałem ja pytałem, jaka inwestycja czy tam się toczy 
pozwolenie na budowę, bo jeśli ktoś złożył wniosek, wyłożył pieniądze na projekt i teraz gmina podejmie 
uchwałę, że ta droga jest niepubliczna to ten inwestor czy ktokolwiek nie ma dojazdu i pozwolenia nie 

dostanie.  
 
Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel  

Nie, proszę Pana, nie ma takiej sytuacji. To chciałam Panu powiedzieć. Nie ma takiej sytuacji. Było 
jedno pozwolenie procedowane na budowę, ale o no ono będzie, będzie obs ługa z ulicy Bieruńskiej, nie 
z ulicy Nadrzecznej. Tak że tutaj, jakby nikomu tą uchwałą, kto uzyskał warunki zabudowy  w tej chwili  

nie blokujemy uzyskania pozwolenia na budowę. Takiej sytuacji nie będzie, tym bardziej, że tak jak 
powiedziałam, można również przez drogę wewnętrzną dojeżdżać za zgodą gminy po uzyskaniu 
służebności albo użyczenia. Ale tutaj wiele zabudowy w Tychach mamy na dojazdach wewnętrznych,  

więc tutaj nie ma żadnego problemu. Chodzi o to, żeby po prostu gmina nie była zobowiązana do 
budowy drogi publicznej w parametrach, kosztownej drogi publicznej do terenów, które naprawdę są 
terenami zieleni, które będą wyłączone zakazem zabudowy. Będzie dopuszczona tylko infrastruktura 

techniczna i bez zabudowy kubaturowej. Dlatego, że musimy tą zgodność ze studium utrzymać, bo 
inaczej po prostu nie uchwalimy planu. 
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Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

Dziękuję. 
 
Radna Edyta Danielczyk 

Ja mam jeszcze pytanie. 
 
Radny Dariusz Wencepel 

Ja mam pytanie, dokończyć ad vocem. Czyli ci wszyscy właściciele co tam są, jeśli teraz zostaną  
pozbawieni tego dojazdu publicznego, jeśli będą chcieli mieć prawny dojazd uregulowany, to będą 
musieli gminie zapłacić dzięki tej naszej… 

 
Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel   
Nie, tam nie ma sytuacji takiej, że tam są jacyś przy, właściciele, którzy zostaną pozbawieni dojazdu.  

Nie ma jakby, bo nie mam mapy w tej chwili przed sobą, ale tam po prostu nie ma żadnej zabudowy,  
która by się obsługiwała ulicy Nadrzecznej na dzień dzisiejszy. 
 

Radny Dariusz Wenecpel 
Ale są nieruchomości. Tam są działki. 
 

Prezes KSSE Podstrefa Tyska Ewa Stachura-Pordzik 
O to chciałam zapytać. 
 

Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel   
One będą przeznaczone pod zieleń i są wtedy… są polami rolnymi. 
 

Radny Dariusz Wencepel 
Mogą być nawet pod skocznię narciarską przeznaczone i jak ktoś nie ma dojazdu, to nie skorzysta z tej 
skoczni Pani Naczelnik. 

 
Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel  
Ale będzie dojazd. 

 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Po kolei, Szanowni Państwo. Pani Naczelnik, Panie Radny, momencik. Panie Radny, momencik.  

Zgłaszał się tak, zgłaszał się najpierw Pan Prezydent Igor Śmietański, później Pani Ekspert Ewa 
Stachura-Pordzik. 
 

Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Przestrzennej Igor Śmietański   
Szanowni Państwo, jakby ucinając już tą dyskusję, bo Pani Naczelnik też się za bardzo już 
wypowiedziała w 100 procentach we wszystkich aspektach. Nikomu krzywdy nie robimy na tym 

obszarze. Jest to grunt rolny, teren zieleni, które jest w studium i w rzeczywistości terenowo też tam jest 
rola i zieleń i tą drogą nie była obsługiwana żadna nieruchomość, która jest pod zabudowę lub 
potencjalnie mogłaby być pod zabudowę. Odcinek, to jest jakby ta uchwała sankcjonuje stan faktyczny, 

czyli brak jakiejkolwiek inwestycji na tym terenie, poza, poza tą zabudową, która istnieje, do której jest 
dociągnięta ulica Nadrzeczna. Cała reszta jest jakby obsługiwana od ulicy Bieruńskiej. Nic więcej na 
tym obszarze się zdarzyć nie może. Dziękuję. 

 
Radna Edyta Danielczyk 
Ja mam jeszcze pytanie.  

 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   
Momencik Pani Radna, bo jeszcze Pani Ekspert Ewa Stachura-Pordzik. 

 
Prezes KSSE Podstrefa Tyska Ewa Stachura-Pordzik 
Ja właśnie też mam pytanie, bo chciałam coś zrozumieć. Jest kawałek ulicy Nadrzecznej, który będzie 

drogą publiczną, tak? I jest kawałek, który, końcowy odcinek ulicy Nadrzecznej, który doprowadza do 
pewnych nieruchomości. Kto jest właścicielem tych nieruchomości?  
 

Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel 
Nie doprowadza do nieruchomości, tylko do pól i lasu.  
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Prezes KSSE Podstrefa Tyska Ewa Stachura-Pordzik 

To dobrze. A kto jest właścicielem tych pól?  
 
Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel 

Mieszkańcy. 
 
Prezes KSSE Podstrefa Tyska Ewa Stachura-Pordzik 

Rozumiem, czyli… 
 
Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel  

Różne osoby, bo tam jest dużo trochę tych pól.  
 
 

Prezes KSSE Podstrefa Tyska Ewa Stachura-Pordzik  
Tak, rozumiem. 
 

Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel  
Nie do każdego pola doprowadzamy drogę publiczną, prawda?  
 

Prezes KSSE Podstrefa Tyska Ewa Stachura-Pordzik  
Jasne, to jest oczywiste. Natomiast pytanie moje jest takie, bo ja rozumiem o co chodzi Panu Radnemu 
Wenceplowi. Czy w przypadku, kiedy te osoby prywatne nagle wystąpią o zmianę planu 

zagospodarowania przestrzennego, ponieważ będą chcieli przeznaczyć to pod mieszkaniówkę? Czy 
wtedy będzie jakaś obsługa tej ulicy Bieruńskiej? Możliwa dla tych nieruchomości czy po prostu będą 
tym duktem musieli wjeżdżać do swoich nieruchomości? Ja to, ja, to nie jest zarzut, to po prostu chcę 

wiedzieć. 
 
Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel 

Przeznaczamy w planie tereny pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną obsługiwane z ulicy 
Bieruńskiej.  
 

Prezes KSSE Podstrefa Tyska Ewa Stachura-Pordzik  
Czyli rozumiem, że… 
 

Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Ma gdalena Zdebel 
 (…) z planu przygotowany. 
 

Prezes KSSE Podstrefa Tyska Ewa Stachura-Pordzik  
Dobrze, rozumiem, czyli jeżeli ci prywatni właściciele, którzy mają w tej chwili pola, będą chcieli wystąpić 
o zmianę planu zagospodarowania przestrzennego, na przykład pod mieszkanie, mieszkaniówkę, czyli 

budownictwo jednorodzinne, to będzie obsługa z ulicy Bieruńskiej, tak?  
 
Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel  

Tak. 
 
Prezes KSSE Podstrefa Tyska Ewa Stachura-Pordzik  

Dobra. 
 
Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel  

Ale oczywiście niecały teren, tylko ten teren zgodnie ze studium przylegający do ulicy Bieruńskiej, gdzie 
jest przeznaczony pod zabudowę, bo, nie cały teren jest przeznaczony pod zabudowę, tylko częściowo.  
 

Prezes KSSE Podstrefa Tyska Ewa Stachura-Pordzik  
Rozumiem, ale na dzień dzisiejszy. Natomiast jeśli by pozostały teren właściciele wystąpią o zmianę 
planu zagospodarowania przestrzennego, to jest możliwa komunikacja do tej nieruchomości?  

 
Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel  
Tak, z Bieruńskiej tym momencie, bo… 
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Prezes KSSE Podstrefa Tyska Ewa Stachura-Pordzik  

Dobrze, o to mi chodziło. 
 
Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel 

Ten teren, który mamy tam dalej przy Nadrzecznej on się już mieści w Dolinie rzecznej… 
 
Prezes KSSE Podstrefa Tyska Ewa Stachura-Pordzik  

Rozumiem. 
 
Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel  

…Gostynki i on został w studium, jakby niewskazany do zabudowy. 
 
Prezes KSSE Podstrefa Tyska Ewa Stachura-Pordzik  

Rozumiem. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

Wyłączony z zabudowy ze względu na pas ochronny. 
 
Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel 

Tam są warunkowania, tam są różne. Nie będę teraz się rozwijać, ale jak to zostało poparte naukowymi,  
że tak powiem analizami.  
 

Prezes KSSE Podstrefa Tyska Ewa Stachura-Pordzik  
Rozumiem. Dla mnie  
 

Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel  
Że nie powinno się budować w tym terenie. 
 

Prezes KSSE Podstrefa Tyska Ewa Stachura-Pordzik  
Tak jest. 
 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   
Dobrze. Dziękuję. 
 

Radna Edyta Danielczyk 
Ja mam jedno pytanie jeszcze. 
 

Prezes KSSE Podstrefa Tyska Ewa Stachura-Pordzik  
Dziękuję państwu serdecznie. 
 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   
Rani Radna Edyta Danielczyk, proszę. 
 

Radna Edyta Danielczyk 
Przepraszam serdecznie, ponieważ też, przez jakiś czas miał problemy z internetem, więc nie wiem czy 
ten temat był omawiany. Myśmy na tej komisji kilkanaście miesięcy temu wyrażali zgodę na sprzedaż 

działek przy ulicy Lokalnej pod takim, taką wskazówką właściwie tak, że przez ten teren przejdą drogi,  
przejdzie droga przepraszam bardzo, która skomunikuje ulicę Lokalną właśnie ze Cielmicami. Więc ja 
rozumiem, że ta droga ma powstać i ona gdzieś tam nie będzie przebiegała przy tej ulicy Nadrzecznej,  

tak? Będzie tam ją mijała szerokim łukiem.  
 
Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Artur Kruczek 

Znaczy, jeżeli ja mogę odpowiedzieć. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

Pani Naczelnik albo Pan Dyrektor, proszę. 
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Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Artur Kruczek 

W studium ta droga przebiega zupełnie inaczej, to to są zupełnie różne rejony.  Tak mówimy o 
połączeniu, jeżeli Pani Edyto dobrze rozumiem, ulicy Strefowej, czy w zasadzie Lokalnej… 
 

Radna Edyta Danielczyk 
Lokalnej. 
 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Artur Kruczek 
Przy Masterze, w kierunku ulicy Bieruńskiej, tak?  
 

Radna Edyta Danielczyk 
Tak. Dokładnie. 
 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Artur Kruczek 
No to nie koliduje. To jest zupełnie inny rejon. 
 

Radna Edyta Danielczyk 
Czyli to nie będzie żadnego połączenia?  
 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Artur Kruczek 
Nie, połączenia nie ma. Nie ma tam żadnego planowanego. 
 

Radna Edyta Danielczyk 
Dziękuję. 
 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   
Dziękuję. Pan Radny Wencepel. 
 

Radny Dariusz Wenecpel 
Ja tu chciałem jeszcze nadmienić, bo to się cały czas powołujemy na studium, a ja aktywnie 
uczestniczyłem przy tworzeniu tego studium.  I w terenach ZE, na każdym terenie ZE są dopuszczone 

drogi Pani Naczelnik, tak że ja to czytałem kilkakrotnie i na tych wszystkich terenach drogi są 
dopuszczone. To nie jest żaden zarzut, ale tutaj może pani Ekspert się ze mną zgodzi, jak taki właściciel 
nieruchomości, bo te działki, które są nieruchomości, będzie chciał zbyć tą nieruchomość innemu 

właścicielowi lub wziąć kredyt pod zastaw, to bank może mu nie dać kredytu, jeśli się nie wykaże 
dostępem do drogi publicznej. Żaden bank nie da kredytu z obciążeniem nieruchomości, która nie 
można sprzedać, zbyć. Czy my to… 

 
Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel  
Panie Radny, ale pan mówi o działce budowlanej czy o polu rolnym?  

 
Radny Dariusz Wenecpel 
O polu pani Naczelnik. Pole też rolnik… 

 
Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel  
Przecież pola rolne nie mają zasady dostępu do drogi publicznej. Każde pole przez droga, przecież nie 

budujemy dróg publicznych do pól.  
 
Radny Dariusz Wencepel 

Nie rozumie Pani, musi mieć właściciel dostęp do drogi publicznej, żeby zbyć działkę.  Notariusz nie 
zbędzie działki, jeśli działka nie ma dojazdu. 
 

Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel  
Czy każde pole rolne w Tychach ma dostęp do drogi publicznej? 
 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   
Przepraszam, Pan Prezydent Igor Śmietański. 
 

Radny Dariusz Wencepel 
Ale tutaj mamy sytuację... 
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Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

Przepraszam, ale momencik, mówmy po kolei, Panie Radny. Ja wiem, ale Pan Prezydent Śmietański 
się zgłaszał, proszę. 
 

Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Przestrzennej Igor Śmietański   
Szanowni Państwo, bo chciałbym uporządkować tą dyskusję. Pole nie jest nieruchomością z dostępem 
do drogi publicznej. Nieruchomość z dostępem do drogi publicznej jest nieruchomością budowlaną ,  

inwestycyjną o symbolu BI ewidencji budynków i gruntów.  Wszelkie inne funkcje usługowe, budowlane,  
handlowe, komercyjne przedsięwzięcia nawet drogowe i inne publiczne związane z zabudową muszą 
mieć dostęp do drogi publicznej, pola, łąki i lasy nie są gruntami BI i nie muszą, mogą, jeżeli gmina jest 

bogata, ale nie muszą, z reguły nie mają dostępu do drogi publicznej i obrót gruntami rolnymi może się 
odbywać normalnie u notariusza bez dostępu do drogi publicznej.  Przechodzą przeze mnie wszystkie 
akty notarialne, które przychodzą do starosty i taki obrót gruntami rolnymi odbywa się bez obowiązku 

dostępu do drogi publicznej. Dziękuję. 
 
Radny Dariusz Wencepel 

Panie Prezydencie, mówi Pan nieprawdę moim zdaniem. Każda działka musi mieć dostęp, notariusz 
nie sprzeda takiej działki, jeśli działka nie ma dojazdu.  
 

Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Przestrzennej Igor Śmietański   
Grunt rolny można sprzedać. Nieprawda, nie zgodzę się Panie Darku. Grunt rolny nie jest gruntem z 
dostępem do drogi publicznej. 

 
Radny Dariusz Wencepel 
Ale musi… 

 
Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel 
Ja chciałam powiedzieć jeszcze, Panie Radny.  Chciałam powiedzieć, jak mówi, jak mówi ustawa o 

planowaniu? Co to jest działka budowlana? Są działki budowlane i są działki niebudowlane, innego 
rodzaju nieruchomości. Dostęp do drogi publicznej jest wymagany w przypadku działek budowlanych i 
ten dostęp do drogi publicznej może być realizowany poprzez bezpośredni dostęp do drogi publicznej.  

Poprzez dostęp przez drogę wewnętrzną oraz poprzez dostęp przez służebność przejazdu i wszys tkie 
te formy są prawidłowe. Można w ten sposób komunikować działki budowlane.  A z kolei pola, lasy i inne 
nieruchomości, które są w ustawie o gospodarce nieruchomościami wyszczególnione jako 

niebudowlane, nie wymagają takiego dostępu, bo przecież wiadomo,  że do pól rolnych na wsiach nikt 
nie dojeżdża drogami publicznymi. To jest oczywista oczywistość, że tak powiem. 
 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   
Dziękuję. 
 

Radny Dariusz Wencepel 
Tu się nie zgodzę Pani Naczelnik, bo my odbieramy tym właścicielom jakieś prawo, które oni mają. Mają 
prawo dostęp bezpośrednio i ja będę przeciwko temu głosował, bo potem przyjdę rolnicy, że Radni to 

przegłosowali. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

Szanowni Państwo, to kończymy dyskusję, przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. Pan 
Radny Wencepel już się zadeklarował, że będzie przeciw, czyli głosujemy imiennie według listy 
Radnych uczestniczących w Komisji. Pierwsza, Pani Karolina Chemicz-Pałys. 

 
Radna Karolina Chemicz-Pałys 
Tak, jestem za. 

 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Dziękuję. Pani Radna Edyta Danielczyk. 

 
Radna Edyta Danielczyk 
Jestem przeciw. 
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Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

Pan Radny Jarosław Hajduk. 
 
Radny Jarosław Hajduk 

Wstrzymuję się od głosu. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  

Pan Radny Grzegorz Kołodziejczyk. 
 
Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Darek nie masz tu racji, jestem za. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

Dziękuję. Pan Radny Andrzej Kściuczyk. 
 
Radny Andrzej Kściuczyk 

Wstrzymuję się od głosu. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

Pan Radny Sobociński za. Pan Józef Twardzik. 
 
Radny Józef Twardzik 

Za. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

Pan Radny Dariusz Wencepel. 
 
Radny Dariusz Wencepel 

Przeciw, panie Grzegorzu, powiedz Pan to tym mieszkańcom Cielmic, jak przyjdą za miesiąc się spytać. 
 
Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Ja to powiem to każdemu mieszkańcowi. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

Szanowni Panowie, jesteśmy podczas głosowania.  Pana Radny Sławomir Wróbel. 
 
Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Powiem każdemu Darek. Napisz do (…) 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

Panie Radny, proszę mi dać prowadzić Komisję.  Pan Radny Sławomir Wróbel. 
 
Radny Sławomir Wróbel 

Przeciw, dzięki Darek. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  

Pan Radny Rafał Żelazny. 
 
Radny Rafał Żelazny 

Za. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

Za. Komisja zaopiniowała pozytywnie przy 5 głosach za, 3 głosach przeciw i 2 głosach wstrzymujących.  
Dziękuję, przechodzimy do punktu 15. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 

Radna Edyta Danielczyk 
Edyta Danielczyk, jeżeli mogę prosić. 
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Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

Już, najpierw zgłasza się Pana Radny Józef Twardzik, proszę. 
 
Radny Józef Twardzik 

Ja mam prośbę do Pana Przewodniczącego, żeby w miesiącu maju w tematyce posiedzenia Komisji 
ujęty był punkt przedstawienie decyzji Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska, w sprawie tej 
nieruchomości 895/122. 

 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   
Dobrze, Panie Radny, a jak tej decyzji nadal nie będziemy mieli?  

 
Radny Józef Twardzik 
No to powiedzą, przecież jeżeli nie ma decyzji to Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska musi 

odpowiedzieć.  
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

Dobrze. 
 
Radny Józef Twardzik 

(…) kodeks postępowania administracyjnego. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

Tak, wiem, KPA.  
 
Radny Józef Twardzik 

Drugi punkt do Pana Dyrektora Kruczka. Polski Komitet Pomocy Społecznej decyzją gminy, otrzymał 
lokal na swoją działalność na Placu Świętej Anny numer 5.  Podstawowa działalność to jest 
rozdawnictwo artykułów spożywczych i pierwszego użytku, a zatem te artykuły muszą być tam 

przywiezione do tego lokalu. W odległości 20 metrów od tego lokalu jest parking, na którym widnieje 
tablica czas parkowania do 15 minut. Polski Komitet Pomocy Społecznej nie może z tego skorzystać, 
ponieważ tam parkują samochody przez 24 godziny na dobę. Więc taki jest mój wniosek, zresztą na 

pewno Polski Komitet również skieruje pismo do Pana Dyrektora Kruczka, aby na tym parkingu 
wyznaczyć kopertę przeznaczoną dla Polskiego Komitetu Pomocy Społecznej.  Jak Pan to widzi, Panie 
Dyrektorze Kruczek?  

 
Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Artur Kruczek 
No dobrze rozeznany temat oczywiście, Panie Radny. Temat znam, bo oni już wcześniej u mnie byli ci 

państwo, natomiast oni chcieli parkować bezpośrednio przed drzwiami w rejonie skrzyżowania.   
 
Radny Józef Twardzik 

Nie, oni będą parkować na tym parkingu tylko, żeby tam była koperta.  Poza tym trzeba wyegzekwować 
przez policję, skoro jest 15 minut parkowania a samochody parkują przez 24 godziny, to to jest 
niedopuszczalna rzecz, to jest niedopuszczalna rzecz.  Szanowni Państwo, należy prawo egzekwować 

tylko tyle. Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

Dziękuję. Więcej zgłoszeń nie widzę. 
 
Radna Edyta Danielczyk 

Ja mam. Jeśli można, przepraszam bardzo. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

Tak, tak, Pani Radna Edyta Danielczyk. 
 
Radna Edyta Danielczyk 

Ja mam właściwie kilka spraw, bo tak się zdarzyło, że się sporo tego nagromadziło i właściwie może 
najpierw kwestia drogi czy łącznika Oświęcimska Roweckiego.  Ja kilka razy już poruszyłam kwestie, 
tak. Tam chodziło, chodzi o budynek właśnie przy Nowokościelnej 55, czyli ten w najbliższym 

sąsiedztwie mostu i tego zjazdu na właśnie na Nowokościelną z łącznika. Mieszkańcy, którzy zgłaszali, 
że mają problemy z podtopieniami z powodu właśnie tej budowy tej drogi. Wcześniej zgłaszali problem 
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z tymi, właśnie z tym uszkodzeniem budynku, tak.  Tam zresztą była komisja, czy była osoba, która to 

spisywała. Mam ten protokół. Faktycznie popękane mury, pęknięte kafelki i tak dalej.  To wszystko działo 
się w listopadzie 2019 roku. Mamy teraz kwiecień, nie pojawił się u nich nikt z MZUiM-u, żeby tę kwestię 
jeszcze wyjaśnić, tak. Żeby sprawdzić, czy wszystko, czy właściwie nic złego tam się nie dzieje.  To jest 

stary budynek do tego bez fundamentów, tak bez piwnic, może tak, bez takich solidnych piwnic. Tym 
ludziom nikt tam właściwie nie dał wyboru, tak.  Bo ten łącznik powstał no wiadomo w jakim celu, a ten 
dom, który podnieśli, który właściciele remontowali, generalnie na kredyt, tak, sprawia, że oni prostu s ię 

boją o własne zdrowie i życie, bo ostatnio przyjeżdżają tam ciężarówki.  I dodajmy może nie jeżdżą 
przepisowo, tak. Więc, no nawet taki przejazd takiej ciężarówki powoduje, że pani stwierdziła no okno 
się jej otworzyło w środku nocy, tak, gdzieś tam, czy powiedzmy  drżą szyby i cała ta reszta. Ja bym 

bardzo prosiła, żebyście Państwo to rozeznali.  Mam też kwestię, właśnie pisma, tak  tych ludzi, oni po 
prostu proszą, żebyście Państwo ich wykupili tak, oni nie widzą tam dla siebie możliwości dalszego 
życia spokojnie. Ale jak powiedziałam to, że powstała tam droga, to nie jest ich wina. Więc bardzo 

proszę o to, żebyście Państwo wrócili do tego pisma.  Ja Państwu mogę przesłać na maila, właściwie 
ten, kopię tego protokołu, tak, który będzie potem dostępne myślę, że w Biurze Obsługi Rady. No 
właśnie, to tam jedna kwestia. Druga kwestia to są tereny, plan zagospodarowania dla terenu 

Oświęcimska Potok Tyski. Ja o niego wnioskowałam Pani Naczelnik, proszę Pani Zdebel, tak się 
zwracam, dawno temu, teraz słyszę gdzieś tam właśnie opinie ludzi, że gdzieś właśnie ma być nowy 
inwestor i prośba właściwe pytanie, tak. Jak wygląda sytuacja tego terenu, właściwie tego planu, który 

tam miał powstać? Na jakim jesteście Państwo etapie?  
 
Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel  

Znaczy, jeżeli ja mogę coś powiedzieć, halo? 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

No proszę. 
 
Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel  

Słychać? Słychać mnie? 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   

To było pytanie do pani. 
 
Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Magdalena Zdebel   

To znaczy tak, no, Pan Prezydent decyduje o przedłożeniu Radzie uchwał, prawda, pod obrady.  No i 
nie było takiej decyzji dotychczas, żebyśmy przystąpili do planu.  Tak że ja bym prosiła ewentualnie tutaj 
Pana Prezydenta Śmietańskiego, bo no, no nie, ja po prostu nie decyduję sama prawda o takich 

kwestiach jak przedłużenie. Wiem, że jakieś tam były kwestie do wyjaśnienia, tak że tutaj naprawdę 
nie... 
 

Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Przestrzennej Igor Śmietański   
Ja mam pytanie tutaj do Pani Radnej Edyty. Był jakiś wniosek w tej sprawie? Bo proszę mi przypomnieć.  
 

Radna Edyta Danielczyk 
Tak, był. Z Komisji także. 
 

Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Przestrzennej Igor Śmietański   
Dobrze, to do tego wrócę i to sprawdzę, bo powiem szczerze nie, nie, nie mam tego w pamięci, ale… 
 

Radna Edyta Danielczyk 
Myśmy uchwalali plan dla ulicy Serdecznej, czy właściwie tego terenu tak między Serdeczną , łącznikiem 
Serdeczna Oświęcimska i Potokiem Tyskim.  A teraz chodzi o tę drugą część, tak, to jest taki taki pas 

drogi od Potoku Tyskiego do Oświęcimskiej. Tam oczywiście to jest teren, gdzie obecnie znajdują się 
budynki jednorodzinne plus szkoła, która wiadomo, że zostanie przekształcona w budynek 
wielorodzinny, ale to co martwi mieszkańców, to to, że pojawiły się tam plany tak, inwestycyjne dla 

kolejnych hal  i w związku z tym że i tak mamy tutaj mnóstwo hałasu  odoru i tak dalej mieszkańcy boją 
się że nawet z tej strony tak, właśnie z tej czwartej strony  będą po prostu w otoczeniu już zupełnie 
takimi inwestycjami, które będą tylko szkodziły, tak, mieszkańcom.  
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Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Przestrzennej Igor Śmietański   

Ja to Pani Edyto sprawdzę, natomiast ja kojarzę ten teren, bo czasami tam przejeżdżam, tam są przy 
drodze, tam jest jakaś, jakaś może nie składnica, ale tam jest mocno dość takich chaotycznie 
zagospodarowany teren z jakąś bazą transportu czy coś w tym rodzaju.  Nie wiem czy ja dobrze kojarzę 

tą okolicę, ale ja tam za bardzo zabudowy mieszkaniowej nie widzę, ale mogę się mylić.  W każdym 
razie sprawdzę to i na pewno to wyjaśnię.  
 

Radna Edyta Danielczyk 
My mówimy o tym terenie między szkołą, tak, szkoła, tam stoją dwa budynki, trzy (…) bar tak, do tego 
jeszcze, potem mamy tereny, które są do tej pory użytkowane przez rolników i składnica, Pan dobrze 

określił właśnie taki skład budowlany, ale on jest tylko przy drodze i generalnie nie generuje żadnych 
właściwie uciążliwości dla mieszkańców, tak.  Potem mamy jeszcze jeden dom jednorodzinny przy 
Rondzie Urbanowickim. Więc o tym terenie mówimy, a z tego co wiemy, już tam została nawieziona 

ziemia, po prostu inwestor planuje tam zrobić to samo, co po drugiej stronie drogi, czyli magazyny gdzieś 
tam prawdopodobnie produkcyjne, bo z tego co wiemy, nie otrzymał takiej zgody na przy ulicy 
Mysłowickiej.  

 
Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Przestrzennej Igor Śmietański  
Nie mam wiedzy, żeby były jakieś wydane decyzje w tym zakresie, a więc  na pewno nie mógł tam 

przygotowywać terenu pod inwestycje, bo ani nie ma pozwoleń ani decyzji o warunkach zabudowy,  
planu miejscowego z tego co słyszę też  nie ma, a więc... 
 

Radna Edyta Danielczyk 
Ale wystąpił o warunki środowiskowe. 
 

Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Przestrzennej Igor Śmietański   
Aha. Dobrze, to proszę… 
 

Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński   
Szanowni Państwo, bo kluczymy cały czas jakby, Pan Prezydent powiedział, że przygotuje informacje 
na ten temat i przyjmijmy, że tak będzie i proszę Pani Edyto ewentualnie, jeśli ma Pani kolejny jakiś 

temat.  
 
Radna Edyta Danielczyk 

Tak, mam. Chodzi generalnie o też o kwestii szkół, tak i remontów szkół, ponieważ za niedługo 
uczniowie wracają do właśnie do placówek tak taką mamy nadzieję.  W Norwidzie miało być 
wyremontowane WC dla chłopców na ten, tę dużą szkołę tak gdzie chodzi tyle dzieciaków jest jedno 

WC chłopców i jeszcze do tego jest w takim stanie powiedziałabym, że nie, niezbyt higienicznym, o 
może tak, ale to dlatego, że miasto miało remontować tak, mieliśmy tam obietnicę od dłuższego czasu 
i pytanie takie, kiedy ten remont nastąpi. 

 
Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 
Jeżeli mogę tak. Te te środki na remont tej toalety będą wprowadzane do budżetu teraz w czwartek. 

Faktycznie remont miał być już zrobiony w końcówce roku i do tego remontu by doszło, bo my mieliśmy 
na myśli remont. Natomiast jak przyszło do ustalania zakresu, okazuje się, że pani dyrektor miała na 
myśli przebudowę, łącznie ze zmianą przebiegu instalacji. Stąd, ponieważ kwota okazała się dalece 

większa niż ta, którą planowaliśmy, a tak jak mówię, to już był początek grudnia, stąd do tego remontu 
nie doszło, ale te środki będziemy wprowadzać do budżetu.  
 

Radna Edyta Danielczyk 
Pani Prezydent, jeżeli mówimy już o szkołach, kwestia właśnie placów tak, przed budynkami, tak i teraz 
mam i Norwid, i Kruczek miały mieć też remonty. Tak właśnie tych placów. Jak to będzie wyglądało? 

Czy Państwo teraz się tylko przygotowują, czy może jeszcze nie?  
 
Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 

Tak, przygotowujemy się do tego, to są bardzo duże powierzchnie. Jeżeli chodzi o Norwid, to również 
środki na zrobienie jakiegoś projektu, który będzie wykorzystywany potem przy podobnych 
powierzchniach i przy pozostałych szkołach.  Też te środki razem ze środkami na toalety będą 

wprowadzone. Natomiast w przypadku Kruczka będziemy przystępować do remontu tego ogrodzenia i 
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też powoli do tej, do tego do tej powierzchni obok szkoły, ale tak jak mówię, to po wykonaniu remontu 

na Norwida, żeby skorzystać jakiś typowy projekt zrobić i potem móc go modyfikować. 
 
Radna Edyta Danielczyk 

Bardzo dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  

Czy ktoś jeszcze chce zabrać głos? Pan Radny Dariusz Wencepel.  
 
Radny Dariusz Wencepel 

Ja mam pytanie do Pani Wiceprezydent Skoczylas odnośnie kolei szybkich prędkości CPK.  Rozpoczął 
się w sąsiednich gminach dyskusja, a u nas w Tychach na Komisji Gospodarki Przestrzennej nie ma o 
tym żadnego, żadnych informacji do Radnych.  Jedna z tych linii miała iść przez Wilkowyje.  I w ostatnim 

czasie to wyszło, bo to jest głośne i tam nic nie zostało przedstawione mieszkańcom i Radnym, jakby 
Pani przedstawiła na jakim to jest etapie? Bo wiem, że Pani bierze udział w takich zebraniach.  
 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 
Tak, uczestniczę też w tych spotkaniach na zoomie, ponieważ na jakiś miesiąc temu, półtora miesiąca 
temu, myśmy nawet wnioskowali, żeby wykorzystać nasz dworzec Tychy miasto i żeby ta szybka kolej 

przebiegała z wykorzystaniem naszej infrastruktury.  Nie było na to zgody. Te rozmowy dotyczą w tej 
chwili, jakby nie dotyczą bezpośrednio miasta Tychy.  W sąsiednich gminach się toczą, ponieważ 
przecinają, będą przecinały, o ile dobrze pamiętam Wyry na połowę tak i stąd są tam te rozmowy dość 

zaawansowane. U nas, jeżeli jest Artur Kruczek, tak jeżeli jeszcze jest, u nas, jeżeli już to leciało 
dosłownie gdzieś zahaczał by tylko na Wilkowyjach tam na górce już prawie, że Mikołowskiej.  
 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Artur Kruczek 
Tak, jeżeli mogę trzy słowa dodać Panie Darku, to generalnie to co oni zaproponowali to się ślizgało po 
naszej granicy od strony Mikołowa, dosłownie na Górce Mikołowskiej te tory szły w kierunku na Wyry. 

 
Radny Dariusz Wencepel 
Ale ten wariant Tyski?  

 
Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Artur Kruczek 
Nie, ten wariant, który CPK promuje teraz. 

 
Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 
Wariant Tyski odpadł, w ogóle jasno dano nam do zrozumienia, że nie przewidują, nie przewidują 

wykorzystania naszej infrastruktury i puszczenia tutaj szybkiej kolei.   
 
Radny Dariusz Wencepel 

Dzisiaj się ukazała odpowiedź na interpelację Pani Poseł Kołodziej, Pana Posła Krząkały, którzy się 
zajmują tą sprawą ze strony tych gmin Mikołowskich.  Z tych informacji tam wynikających te gminy 
Mikołowskie chciałyby to zepchnąć na Tychy tą linię kolejową.  I jeśli by to zepchło na teren Wilkowyj no, 

to w łeb strzeli, obwodnica i inne drogi, które mają tam iść, więc nie wiem, po co gmina miałaby 
wnioskować, żeby przez te Wilkowyje szło.  Jak z informacji, notatek, jakie są na internecie i z Pani 
nazwiskiem też są, że nie ma tam być przystanków w Tychach, więc Tychom nic ta linia nie daje, jeśli 

nie będzie przystanku, to, że nawet by leciało przez Wilkowyje to Tychom jedynie da koszty, koszty tej 
linii, a nie żadne korzyści.  
 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 
Ale Panie Radny, zgadza się, może nie wiem, niezbyt precyzyjnie się wypowiedziałam. Nasze 
stanowisko było takie, że my bardzo chętnie proponowaliśmy zmiany tej, powrotu do pierwszych 

założeń, jeżeli chodzi o CPK z wykorzystaniem naszej infrastruktury obecnej tak, czyli, czyli stacji Tychy, 
tak i pod warunkiem, że będzie tutaj przystanek, przystanek, z którego będą korzystać mieszkańcy 
okolicznych gmin, bo przedstawialiśmy taką informację, że Tychy są dobrze skomunikowane z 

pozostałymi gminami. Mamy dworzec autobusowy nieopodal dworca PKP na osiedlu A i stąd taki był 
nasz wariant, tak, natomiast wyraźnie nam powiedziano, zresztą, o ile się nie mylę, przyszło, przyszła 
też taka notatka spisana przez PKP, że ten wariant Tyski z wykorzystaniem naszego dworca i 

przystanku w Tychach na osiedlu A, w ogóle odpada tak , i w związku z powyższym te rozmowy tak jak 
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powiedział Pan Dyrektor Kruczek, dotyczą tylko tego,  tej górnej granicy Tychów, ale nie ma mowy o 

tym, żeby się w ogóle szybka kolej zatrzymywała w Tychach.  
 
Radny Dariusz Wencepel 

Ale to może Pani jeszcze raz wyjaśni, bo na tych mapach udostępnianych przez Burmistrza Mikołowa 
innych jest linia zielona, która idzie przez Wilkowyje. Przez Wilkowyje przez ostatnie zabudowania na 
Wilkowyjach przecina naszą gminę. I czy Pani to popiera, czy nie? Żeby wyszło tam... 

 
Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 
Przyznam szczerze, że musiałabym sobie odświeżyć ten wariant, ale tam nie było,  nie było mowy o tym, 

żeby ta linia przecinała jakieś istniejące zabudowania.  Myśmy bardziej, Artur prosili o wyjaśnienie tak, 
bo chodziło tam o zgodnie z planem zagospodarowania, pomóż mi, tam miało być. 
 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Artur Kruczek 
Tak jak można, Pani Prezydent, Panie Darku, oni forują wariant, który idzie od strony naszej zachodniej 
połączenia z Mikołowem przecinającą naszą Mikołowską, ale ślizgające się po naszej zachodniej 

granicy. Nie wchodzący w dzielnice, ale ślizgające się po naszej zachodniej granicy.  Oczywiście tu jest 
jeszcze duża, duża, duża niedokładność tego, bo to jest kreską po prostu namalowane i tyle . Natomiast  
miasto chciało, żeby puścić to, naszą istniejącą infrastrukturą, czyli skorzystać z naszej linii, oczywiście 

rozbudować to, bo i tak planuje kolej rozbudowę o dwa tory i przy okazji tego moglibyśmy ugrać dużo 
infrastruktury, porobić sobie bezpieczne dwupoziomowe przejazdy w terenie. Bo założenia CPK są 
takie, że to jest ta szybka kolej. Wtedy w ekranach by to szło, mamy bezpieczne, bezkolizyjne przejścia, 

wszystkie zrobione i takie było nasze pierwotne założenie, żeby, żeby to szło po istniejące j 
infrastrukturze. Oczywiście z jej przebudową. Natomiast z tego, co Pani Prezydent też mówi, ze spotkań, 
które były, no niestety CPK nie jest tym zainteresowane.  

 
Przewodniczący komisji Sławomir Sobociński  
Dziękuję, czy są jakieś pytania? Wnioski? Jeżeli nie, to dziękuję Państwu.  Przechodzimy do punktu 16. 

Odpowiedzi na wnioski Komisji. Mają Państwo w materiałach zamieszczoną odpowiedź na wniosek, czy 
ktoś tu chciał zabrać głos? Jeżeli nie, to dziękuję Państwu.  Zamykam posiedzenie Komisji i do 
zobaczenia na następnej Komisji. Do widzenia. 

. 
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